
Ž I V A H N A RAZPRAVA LOJZE NAPOTNIK LUDVIK OGRAJENSEK JOŽE ŽOIIAR 

NA ZADNJI SEJI SO ODBORNIKI OBČINSKE SKUP-
3CINE POTRDILI OCENO GOSPODARSKEGA RAZVOJA 
V LETU 1968 IN PREDVIDEVANJA ZA GOSPODARSKI RAZ-
VOJ V LETU 1969, OBRAVNAVALI SO PROBLEMATIKO 
KMETIJSTVA, POSLUŠALI POROČILO O DELU POSTAJE 
MILICE IN OBČINSKEGA SODNIKA ZA PREKRŠKE IN SE 
SEZNANILI S POROČILOM O DOSEDANJEM DELU VELE-
NJSKE OBČINSKE SKUPŠČINE, KI SO GA PREDLOŽILI 
V RAZPRAVO NA ZBORE VOLILCEV IN ZBORE DELOV-
NIH LJUDI. 

Dnevni red z a d n j e se je ve-' Doka j ž ivahno razpravo smo 
lenjske občinske skupščine, bi- pričakovali posebej še v zvezi 
la je v ponedel jek 17. marca , z ob ravnavo ocene gospodar-
je bil dokaj obširen, zato tudi skega razvoja v letu 1968 in o 
ni čudno, če je t r a j a l a seja razvojnih možnostih občine 
skorajda osem ur . Velenje v le tu 1969, v e n d a r se 

NESTL ŽGANK KANDIDAT ZA PREDSED-
NIKA OBČINSKE SKUPŠČINE IN DRAGO 

TRATNIK ZA PODPREDSEDNIKA 

P o d p r l i s o 
š t e v i l n e p r e d l o g e 

Na seji izvršnega odbora občinske 
konference SZDL Velenje so menili, da 
bosta oba predlagana kandidata uspešno 
opravljala vodilni funkciji v novi občin-
ski skupščini. 

Dalj časa so pri Socialistični 
zvezi, ostalih družbenopoli t ič-
nih organizacijah in v volilni 
komisiji razpravl ja l i kdo n a j 
bi prevzel po voli tvah pred-
sedniško in podpredsedniško 
mesto v občinski skupščini. Se-
danji predsednik inž. Pe te r 
Krapež je namreč že pred t em 

II IIBI C H B K S 

NESTL Ž G A N K , k a n d i d a t za 
predsednika o b č i n s k e s k u p -
ščine 

odklonil ponovno kandida turo , 
ker se želi spet vkl juči t i v 
svoje strokovno delo. 

Prejšnji teden pa je izvršni 
odbor občinske konfe rence 
SZDL sprejel predloge družbe-
nopolitičnih organizaci j tovar-
ne gospodinjske opreme Gore-
nje, delovnih skupnost i Chrom-
^metala in Stixa ter članov 
osnovne organizaci je ZK iz šo-
štanjske t e rmoe lek t ra rne in 
skupaj z n j imi podpira kot 
možnega kand ida ta za novega 
predsednika občinske skupšči-
ne Velenje NESTLA ŽGAN-
KA. za podpredsednika pa 
DRAGA T R A T N I K A . 

Nestla Žganka naši občani 
dobro poznajo, sa j že drugo 
desetletje živi v Šaleški dolini 
in tu prizadevno ter uspešno 
dela. Družbenopolit ične orga-
nizacije iz tovarne gospodinj-
ske opreme Goren je so svoj 
predlog utemel j i le z nasled-
njim: »Tovar i š N e s t l Ž g a n k j e 
s tem, ko se j e zapos l i l v n a -

šem kolektivu pokazal, da je 
še vedno voljan aktivno sode-
lovati in prispevati svoj delež 
pri nadaljnjem razvoju naše 
doline in širše družbene skup-
nosti. Dobro poznamo dosežke 
njegovega dela in zato meni-
mo, da je prav v času velikih 
nalog, ki so pred našimi obča-
ni v naslednjem obdobju, po-
trebna na vodstvu občinske 
skupščine oseba njegovih spo-
sobnosti, ki bo sposobna zdru-
žiti vse strokovne kadre v go-
spodarstvu in ostalih panogah 
v enotno akcijo.« Enakega 
m n e n j a so tudi člani osnovne 
organizaci je ZK te rmoelek t ra r -
ne Šoštanj , delovne skupnost i 
Stixa in Chrommeta la . 

Drago Tra tn ik je zaposlen v 
ša leško-sav in j skem zdravstve-
nem domu, zadn jo m a n d a t n o 
dobo pa je bil neplačani pod-
predsednik občinske skupščine, 
odgovoren p redvsem za druž-
bene dejavnost i . Poleg službe 
je svojo odgovorno funkc i jo 
pr izadevno in uspešno oprav-
ljal . Zato ga izvršni odbor ob-
činske konference SZDL pod-
pira kot možnega kand ida t a za 
podpredsednika , novi občinski 
skupščini pa predlaga, da za-
radi obsežnosti dela uvede pla-
čano podpredsedniško mesto. 

DRAGO TRATNIK, kandidat 
za podpredsednika občinske 
skupščine 

pr i čakovan je ni izpolnilo. Ne-
k a j odbornikov j e sicer na-
vrglo več problemov v t e j 
zvezi, med d rug im zlasti še 
p o m e m b n o v p r a š a n j e okrog 
amort izaci je . V delovnih or-
ganizaci jah bi moral i dosledno 
uvel javi t i načelo obračunava-
n j a ekonomske amor t i zac i j e ; 
šele potem, ko bi amor t izac i jo 
tako obračunal i , pa bi lahko 
delili dohodek. Ugotavl ja t i pa 
je tudi mogoče, da v r s ta de-
lovnih organizaci j v ve lenjski 
občini nameni enk ra t več de-
n a r j a za invest ic i j sko vzdr -
ž e v a n j e kot za amort izaci jo . 
Takšna poli t ika se u tegne ma-
ščevati k a j kmalu , s a j zamu-
jenega v tehnologi j i in s t ro jn i 
opremi sko ra jda ne bo mo-
goče nadoknadi t i . 

Posebno v p r a š a n j e je trgo-
vina. P r e c e j moči od teka v 
d ruge k r a j e . Trgovska mreža 
še vedno ni ekonomsko toliko 
močna, da bi se lotila več j ih 
invest ic i jskih v l agan j . K l j u b 
t emu pa bi bilo t r eba podrob-
no preuči t i možnosti , da bi 
v s a j deloma zajezil i odtok 
k u p n e moči v d ruge k ra j e , 
v e n d a r pod pogojem, da po-
trošniki na noben način ne 
bi bili pr izadet i . Svo je bi mo-
rali storit i pr i t e m tudi t r -
govci, Plasti še, k a r zadeva 
postrežbo, izbiro in cene. 

Razprava o problemat ik i v 
kme t i j s tvu je bila ž ivahnejša , 
izoblikovani pa so bili tudi 
konkre tn i predlogi za to, kako 
kaže v p r i h o d n j e izboljšati po-
ložaj te gospodarske panoge. 
O t em poročamo obš i rne je v 
d rugem sestavku. 

NOVE CENE ZA SLADKOR 
V KOCKAH IN PRAHU 

Svet za gospodarstvo je pred-
ložil občinski skupščini spre-
m e m b o odloka o na jv i š j i h ma-
loproda jn ih cenah in o n a j -
viš j ih m a r ž a h za določene pre-
h r a m b e n e proizvode. Iz odloka 
n a j bi, kot je predlaga l svet 
za gospodarstvo, izločili dolo-
čila o cenah za s ladkor v koc-
kah in p rahu , se pravi , da bi 
l ahko ceno za ta dva ar t ik la 
t rgovina fo rmi ra l a prosto. Od-
borniki s t em niso soglašali. 

Sklenili so, da lahko trgov-
ska p o d j e t j a z a r a č u n a v a j o 10% 
maržo pri p roda j i s l adkor j a v 
kockah in v p rahu . Za s ladkor 
v p r ahu j e bila doslej p roda j -
na cena za 70 p a r n iž ja od 
p r o d a j n e cene, za s ladkor v 
kockah pa je bila p r o d a j n a 
cena enaka nabavni . 

Seveda pa os tane jo še vna-
p re j n e sp rem en jen e cene za 
s ladkor v kr is ta lu . 

SE ENKRAT RAZPRAVA O 
INVESTICIJAH V KOMU-
NALNE NAPRAVE 

Predv ideno je bilo, da bi 
občinska skupščina Velen je 
na zadn j i seji izdala soglasje 
k s t ruk tur i cene za vodo in 
za kana l ske pr is to jb ine ter k 
p rogramu izgradn je in investi-
cijskega vzdrževan ja komuna l -
nih nap rav v letu 1969. 

Po dal jš i r azprav i je bila 
ob ravnava tega v p r a š a n j a 
u m a k n j e n a z devnega reda in 
preložena na p r ihodn jo sejo. 
Odborniki so menili , da gra-
divo dovol j podrobno ne pri-
kazu j e posameznih del, potreb-
ni pa so — mimo drugega — 
še roki i zgradn je posameznih 
objektov. 

PO OBČNEM ZBORU MEDOBČINSKEGA SINDIKATA DRUŽBE-
NIH DEJAVNOSTI MOZIRJE-VELENJE 

Delo mora biti konkretnejše 
in še uspešnejše 

ENA OD UGOTOVITEV OBČNEGA ZBORA: »ČE HOČEMO, DA 
BO NAŠE DELO USPEŠNO, GA MORAMO PROGRAMIRATI. 
PROGRAMI DELA MORAJO BITI KONKRETNI, TAKI, DA BO 
VSAKDO VEDEL, KAJ BOMO DELALI, KDO BO IZVRŠEVAT, 
NALOGO, DO KDAJ MORA BITI DELO OPRAVLJENO IN NA 

KAK NAČIN!« 
Pred dnevi je bil v Velenju občni zbor medobčinskega 

odbora sindikata družbenih dejavnosti Mozirje — Velenje. 
To je bil prvi občni zbor tega medobčinskega odbora sindi-
kata. Po združitvi zdravstvenih domov Velenje in Mozirje 
v Savinjsko-šaleški zdravstveni dom Velenje pred dobrim 
letom dni so Mozirjani predlagali ustanovitev tega medobčin-
skega odbora sindikata družbenih dejavnosti. 

Vodstvo tega medobčinske-
ga odbora se je do občnega 
zbora sestalo petkrat, na seje 
pa je vabilo tudi predsednike 
osnovnih sindikalnih organi-
zacij. Sicer pa so člani od-
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bora obiskali vse osnovne sin-
dikalne organizacije in ob tej 
priložnosti razpravljali o pro-
blemih, ki tarejo članstvo. 
Precej problemov so uspeli 
potem rešiti že v sorazmerno 
kratkem času. V zadnjem ča-
su pa se je pokazalo, da bo 
treba izpopolniti organizacijo 
medobčinskega odbora sindi-
kata družbenih dejavnosti Mo-
zirje — Velenje, in sicer z 
ustanovitvijo dveh stalnih ko-
misij za šolstvo in za delo s 
socialno zdravstvenimi zavo-
di. To sta na območju občin 
Mozirje in Velenje dve naj-
močnejši skupini družbenih 
dejavnosti, kjer se vbadajo s 
specif ičnimi problemi in na-
logami in kjer se problemi 
kar vrstijo. 

Vodstvo medobčinskega od-
bora sindikata idružbenih de-

javnosti Mozirje — Velenje 
je pripravilo za občni zbor 
dokaj obširno in vsebinsko 
izredno zanimivo in aktualno 
poročilo o nekaterih proble-
mih v družbenih dejavnostih 
na območju občin Mozirje in 
Velenje. V poročilu j e med 
drugim zapisano, da je med-
občinski odbor sindikata 
družbenih dejavnosti Mozirje 
— Velenje doslej že nekajkrat 
razpravljal o problemih, ki 
jih je iznašalo članstvo. Posa-
meznemu delavcu je nerazum-
ljivo, zakaj so osebni dohodki 
za enako delo in enako iz-
obrazbo v isti občini različni. 
V resnici gre tu za tri kate-
gorije zavodov in zato so raz-
lični problemi. Gre za zavode 
ali njihove skupnosti, ki so 
financirani iz občinskih sred-
stev. To je šolstvo, otroško 
varstvo, kulturne institucije 
in državna uprava s sodiščem. 
Druga skupina so tisti zavodi, 
ki so financirani po svojih 
skupnostih izven občine in 
tretja so zavodi, ki se sami 

Dal je na 5. s t rani 

P O Z D R A V I K O N G R E S U 

(Dalje na 5. strani) 

Delovni ljudje in občani velenjske občine 
smo z zanimanjem spremljali delo IX. kon-
gresa ZKJ. Na najrazličnejše načine smo ma-
nifestirali to svoje zanimanje in poslali kon-
gresu številne pozdravne brzojavke. Komu-
nisti in člani kolektiva velenjskih rudarjev 
(naša fotografija je z velikega zbora v proziv-
nici na novem jašku) so med drugim zapisali: 
»Prežeti z željo, da bi bil korak v prihodnost 

osvobojen popuščanj in kompromisov pri iz-
vajanju reforme, se bomo velenjski rudarji 
kot vedno z vso odločnostjo borili proti stran-
potem našega samoupravnega razvoja. S teni 
pa bomo tudi v praksi uresničevali stališča in 
zaključke, ki bodo sprejeti na ISE. bogresu.« 
S podobnimi željami pa so pridruženi tudi vsi 
drugi delovni kolektivi. 

28. marec 1969 - Leto V. št. 6 (89) Cena 0,30 dinarjev — Poštnina plačana v gotovini 

SKUPNA SEJA OBČINSKEGA ZBORA IN ZBORA DELOVNIH SKUPNOSTI 
SKUPŠČINE OBČINE VELENJE 

OBŠIRNI DNEVNI RED 

GLASILO SOCIALISTIČNE ZVEZE DELOVNEGA LJUDSTVA OBČINE VELENJE 

s 

NAŠI POSLANSKI KANDIDATI 
V nedeljo, 13. aprila bomo volivci poleg odbornikov volili tudi poslance v repifcliški 

zbor Skupščine SRS in v družbenopolitični zbor Zvezne skupščine. Izbira je precejšnja, saj 
imamo za republiški zbor določene kar tri kandidate: LOJZE NAPOTNIK, dipl. pravnik, vo-
dja splošne službe v tovarni gospodinjske opreme Gorenje, LUDVIK OGRAJENSEK, vodja 
kmetijskega okoliša KZ in JOŽE ŽOHAR, dipl. strojni inž., projektant v velenjskem rudniku. 

V družbenopolitični zbor Zvezne skupščine pa kandidirata jANKO ŽEVART, predsednik 
občinske konference SZDL Celje in PETER SPRAJC, direktor Kreditne banke Celje. 



S T R A N 2 ŠALEŠKI RUDAR 28. marec 

Prihodnji mesec bo prenehal mandat tudi vsem odbornikom občinske skupščine, od katerih je bila polovica izvolje 
pomladi leta 1965, druga polovica pa pomladi leta 1967. Občinsko skupščino sestavljata občinski zbor in zbor delovr 
skupnosti. Oba zbora štejeta 35 odbornikov. Naloge občinske skupščine izvršujejo jioleg zborov še sveti, ki jih je 7 (za £ 
spodarstvo, za komunalne zadeve in urbanizem, za finance, za zdravstvo in socialno varstvo, za prosveto in kulturo, 
splošne in notranje zadeve ter za narodno obrambo) s skupno 87 člani, od katerih so jih delovne in druge organizacije c 
legirale 21. Za proučevanje določenih vprašanj, za pripravljanje predlogov in za opravljanje drugih zadev iz svojega c 
lovnega področja ima občinska skupščina več komisij ter drugih kolegijskih organov, dočim občinske sklade upiravlja 
posebni upravni odbori, sestavljeni iz odbornikov in občanov. 

OBČINSKA SKUPŠČINA PRIČAKUJE OD VOLIVCEV, DA 
BODO POROČILO O NJENEM DELU KRITIČNO, VENDAR 
OBJEKTIVNO OCENILI, S SVOJIMI PRIPOMBAMI IN NA-
SVETI PA PRIPOMOGLI, DA BO DELO OBČINSKE SKUP-
ŠČINE V NOVI SESTAVI ŠE UČINKOVITEJŠE IN USPEŠ-
NEJŠE. ' 

V 

P O R O Č I L O 
Neposredno samoupravljanje v komunalnih, gospodarskih, socialnih, zdravstvenih in drugih dejavnostih opravljajo občani preko zborov volivcev in 18 krajevnih skupnosti (Smartnc 
Paki, Bele vode, Florjan, Zavodnje, Ravne, Šoštanj, Topolšica, Družmirje, Lokovica, Pesje, Podkraj, Šentilj, Velenje, Salek, Paka, Skale, Plešivec in Cirkovce). Spore med občani \ 
vensodnem postopku rešujejo 4 poravnalni sveti v Velenju, Šoštanju, Pesju in Smartnem ob Paki. Občinska uprava je organizirana v 4 temeljnih in v nekaterih drugih upravnih o: 
nih in ima 68 strokovnih in upravnih ter 7 pomožnih delavcev. 

POLITIKA IN UKREPI 
OBČINSKE SKUPŠČINE 
NA PODROČJU GOSPO-
DARSTVA 

Zadn ja m a n d a t n a doba ob-
činske skupščine skora j v ce-
loti sovpada v že skora j štiri-
letno i zva jan je naše gospo-
darske in družbene refor-
me, ki se je začela izvajat i z 
znanimi ukrepi Zvezne skup-
ščine v ju l i ju leta 1965, ki so 
odprli pot za postopno j ačan je 
mater ia lne baze delavskega 
samouprav l j an ja , k več jemu 
vplivu svetovnega trga na naše 
gospodarstvo, k postopni od-
pravi s t ruk turn ih razlik v na-
šem gospodarstvu in podobno. 

Občinska skupščina ugotav-
lja, da se v gospodarskih orga-
nizacijah naše občine po uved-
bi gospodarske r e fo rme čeda-
l je sk rbne je gospodari in da 
poslovne odločitve organov 
samouprav l j an ja vse bol j in 
bolj temel j i jo na temel j i to pro-
učenih ekonomskih kr i ter i j ih . 
Počasi se zbol jšuje kadrovska 
s t ruk tura zaposlenih, povečuje 
se tudi produkt ivnost dela in 
realni osebni dohodki zaposle-
nih. Narašča tudi število zapo-
slenih delavcev, vendar je v 
občini še vedno okoli 700 de-
lavcev brez zaposlitve. Med 
temi nezaposlenimi prevladu-
je jo ženske brez ustreznih kva-
lif ikacij tako, da bo odprava 
izredno visoke s topnje nezapo-
slenosti, ki je nad republ iškim 
poprečjem, še vedno ena iz-
med f l avn ih nalog občinske 
skupšči.ie in vseh gospodar-
skih fak to r jev v nas lednjem 
obdobju. 

Največji razvoj v zadnjem 
obdobju je napravila Tovarna 
gospodinjske opreme »Gorenje-« 
v Velenju, ki se je razvila v 
največjega proizvajalca gospo-
dinjskih strojev in z veliko 
serijsko proizvodnjo uspešno 
nastopa na domačih in tujih 
tržiščih. To podjetje ima za-
radi uspehov, ki jih je dosedaj 
že doseglo, realne možnosti za 
še hitrejši razvoj. 

Rudnik lignita Velenje je v 
prvih letih po uvedbi gospo-
darske reforme moral kot vsi 
premogovniki v državi posto-
poma zniževati proizvodnjo, 
število zaposlenih in realne 
osebne dohodke, ker so zvezni 
predpisi omogočali preveč hit-
ro nadomeščanje premoga z 
drugimi energetskimi viri, zla-
sti pa še z nafto. Težave te 
največje gospodarske organi-
zacije v občini so imele dolo-
čene posledice na precejšen 
del ostalega gospodarstva v 
občini, vplivale pa so tudi na 
zmanjšanje dohodkov občin-
skega proračuna. Šele v lan-
skem letu se je položaj pre-
mogovnikov in s tem tudi na-
šega rudnika s predpisi Zvez-
ne skupščine nekoliko izbolj-
šal; nadaljnji uspešni razvoj 
pa si je zagotovil z izgradnjo 
tretje faze termoelektrarne v 
Šoštanju, ki se bo začela le-
tošnje leto. Celotna predračun-
ska vrednost te največje indu-
strijske investicije v SRS zna-
ša okoli 50 milijard starih din. 
O tej investiciji je občinska 
skupščina čestokrat razprav-
ljala na skupnih sejah in tako 
prispevala* svoj delež pri od-
pravljanju najrazličnejših ovir, 
ki jih je bilo potrebno prema-
gati, da se bo elektrarna zače-
la graditi. 

Občinska skupščina j e z 
ustreznimi ukrepi pomagala 
reševati številne probleme v 
gospodarskih organizaci jah, ki 
so nastali kot posledica slabe-
ga gospodar jen ja ali kot po-
sledica re formnih ukrepov. V 
nekater ih pr imer ih se je mo-
rala posluževati tudi takih 
ukrepov, kot so uvedba prisil-
ne up rave oziroma l ikvidacija 
gospodarskih organizacij . Pri-
silno upravo j e občinska skup-
ščina morala uvesti v dveh 
pod je t j ih in to v pod je t ju Ga-
lanter i ja — seda j Polypex in 
v Tovarni usn ja Šoštanj . Delo 
prisi lne uprave v pod j e t j u Ga-
lanter i ja je bilo uspešno, do-
čim prisi lna uprava v Tovarni 
usn ja Šoš tan j ni dala priča-
kovanih rezultatov. V tem pod-
je t ju j e šele nedavna zame-
n j a v a d i rektor ja ustvar i la po-
goje za uspešnejše gospodar-
j en j e in s tem razbremeni la 
dnevne rede sej občinske 
skupščine, ki j e zelo pogosto 
razpravl ja la o s t an ju te po-
membne delovne organizacije. 

Občinska skupščina je v zad-
nj i manda tn i dobi zaradi te-
žavnih pogojev dela l ikvidira-
la dve obrtni podje t j i (Slašči-
čarno in Čevl jars tvo Šoštanj), 
zaradi slabega gdspoda^jenja 
pa je izdala odločbo o l ikvida-
ciji Kmet i j skega gospodarstva 
Velenje. Dejavnost tega po-
sestva uspešno nada l j u j e Kme-
t i jska zadruga Šoštanj , občin-
ska skupščina pa je morala 
prevzeti anui te te za kredi te 
posestva v višini okoli 50 mi-
l i jonov star ih d inar jev . Zaradi 
monopolnega položaja je ob-
činska skupščina morala lik-
vidirat i pod j e t j e Veletrg in so 
del dejavnost i tega pod je t j a 
prevzele druge gospodarske or-
ganizaci je v občini. Zaradi 
ukrepov gospodarsk i r e fo rme 
sta ustanovi te l ja poslovnega 
združenja za izgradnjo ener-
gokemičnega kombina ta Vele-
n je (TE Šoštanj in Rudnik lig-
nita Velenje) ugotovila, da ne 
moreta nadal jevat i z izgrad-
n jo tega velikega investicij-
skega objekta in je zaradi te-
ga občinska skupščina morala 
l ikvidirati tudi to gospodarsko 
organizacijo. Likvidaci jo te 
gospodarske organizaci je je 
občinska skupščina zaupala 
posebnemu odboru, ki je svoja 
pooblastila v zvezi z likvida-
cijo v soglasju z občinsko 
skupščino in Izvršnim svetom 
SR Slovenije prenesel na Kre-
ditno banko in hrani lnico v 
Ljub l jan i . V lanskem letu je 
občinska skupščina skupno s 
soustanovitel j i sklenila pose-
ben sporazum z Izvršnim sve-
tom SRS o ureditvi premoženj-
skih in drugih razmer i j v zve-
zi z likvidacijo, po ka te rem bo 
celotne stroške l ikvidaci je no-
sila SRS (11 mili jard), razen 
tistih stroškov, ki so jih imeli 
ustanovitel j i poslovnega zdru-
ženja (111)0 milijonov). 

Kot vsa predstavniška tele-
sa si je občinska skupščina v 
zadnj i manda tn i dobi prizade-
vala. da bi bile vse poslovne 
odločitve v gospodarstvu stvar 
samih delovnih l judi , ki so v 
gospodarstvu zaposleni. Zaradi 
tega je med drugim ukinila 
investicijski sklad in stano-
vanjski sklad, n j ihova sred-
stva pa prenesla na Kredi tno 
b a n k o Celje, ki jih uporab l ja 
po načelih bančnega poslova-
n ja . 

Na pco oč.ju kmetijstva si je 
občinska skupščina prizadeva-
la za navezavo čimboljših ko-

operacijskih odnosov med 
kmetijsko zadrugo in zaseb-
nimi kmetijskimi proizvajalci 
ter da bi lahko kmetijski pro-
izvajalci kar najbolje prodali 
svoje kmetijske pridelke in 
les. Zaradi poslabšanja tržnih 
razmer v zadnjem obdobju ta 
prizadevanja niso v celoti 
uspela. Pogoji gospodarjenja v 
družbenem sektorju kmetij-
stva se bodo letos nekoliko 
izboljšali, ker je federacija 
oprostila ta sektor plačevanja 
obresti na poslovni sklad, ki 
bo moral tako pridobljena 
sredstva vložiti v svoje skla-
de. 

V zadnjih letih občinska 
skupščina ni povečevala svojih 
prispevkov od kmetijstva, po-
večali pa se bodo zvezni pri-
spevki za zdravstveno zavaro-
vanje kmetov. Celotno območ-
je občine jc glede plačevanja 
prispevkov razdeljno na IV. 
proizvodne okoliše, odvisno 
od proizvodnih pogojev in 
tržnih razmer. V začetku so 
bili kmetovalci v IV. proizvod-
nem okolišu sploh oproščeni 
plačevanja občinskih prispev-
kov od kmetijstva, sedaj pa 
so zaradi spremembe republi-
ških predpisov plačevanja teh 
prispevkov oproščeni le kmet-
je s katastrskim dohodkom 
do 200.000 S-din. 

Občinska skupščina je 
glede p lačevanja prispev-
kov uvedla določene olaj-
šave za t iste zavezance, ki 
prispevkov ne more jo pla-
čevati zaradi socialnih raz-
logov, na novo pa so uve-
dene letos tudi o la jšave za 
kmete v hribovit ih in gora-
tih predelih, ki bodo vložili 
določena sredstva za pre-
usmeri tev svojega gospo-
dars tva ali za nabavo kme-
t i jske mehanizaci je . 

Občinska skupščina je v 
zadnj i manda tn i dobi po-
svečala posebno pozornost 
tudi razvoju obrtništva. 
Družbeni sektor obrtniš tva 
je glede poslovanja v celo-
ti izenačen z ostalimi go-
spodarskimi ' organizacija-
mi, kar deloma ovira nj i -
hov razvoj . 

Občinska skupščina je vse 
gospodarske organizacije, ki 
oprav l j a jo komuna lno in 
gostinsko dejavnost in de-
javnost s tor i tvene obrti, 
oprostila p lačevanja obresti 
od osnovnih sredstev in s 
tem pr ispevala svoj delež 
za izbol jšanje pogojev nj i -
hovega poslovanja. 

Pred časom sprejet i zvez-
ni in republiški predpisi o 
obr tn ih delavnicah zaseb-
nih obr tnikov so ugodno 
vplivali na razvoj zasebne-
ga sektor ja , sa j j e število 
obrtnih delavnic precej na-
rastlo, vendar j e število teh 
delavnic vedno m a n j š e kot 
je bilo pred vojno. Občin-
ska skupščina je podpirala 
razvoj tega sek tor ja obrt-
ništva z določenimi ola j -
šavami in podobno, v Ve-
len ju pa je določila pose-
ben zazidalni okoliš za iz-
g radn jo novih obrtnih pro-
storov, sa j je p rav poman j -
kan j e pr imernih lokalov 
krivo, da število obrtnih 
obratov ne narašča v taki 
meri, kot bi bilo potrebno. 
Na razvoj obrti ne vpl iva jo 
na jbo l je tudi razni nesmo-
trni zvezni predpisi (o pre-
t i ranem omejevan ju števila 
delavcev pri zasebnih de-
lodajalcih, o ome jevan ju 

zasebnih obrti prevoznikov 
in podobno). 

Trgovina je v zadn jem ob-
dobju v občini napravi la 
velik napredek , vendar n je-
ne kapaci te te še ne zado-
vo l ju je jo čedal je večj ih po-
t reb občanov. Bistven na-
predek j e bil dosežen z zdru-
žitvijo dveh trgovskih pod-
je t i j Velma in Bazen v 
Velenju . tako, da bo nova 
trgovska organizaci ja ERA, 
ki je z združitvi jo nastala, 
sposobna investirat i v nove 
poslovne prostore, zlasti pa 
v nov trgovski center, ki ga 
Velenje kot pomembno po-
trošniško središče čedal je 
bol j pot rebuje . 

Gostinstvo in tur izem v 
zadn jem obdobju nista tako 
napredovala kot bi bilo za-
željeno, čeprav imata obe 
panogi vse pogoje za' uspeš-
no poslovanje. V zadn j ih 
letih so se postopoma kom-
plet i ral i že p r e j zgra jeni 
osnovni gostinski in tur i-
stični objekti . V okoliških 
k r a j i h je bilo us tanovl jeno 
več zasebnih gostinskih 
obratov, ka te re bo potrebno 
z raznimi ukrepi usposobiti 
za n u d e n j e gostinskih uslug 
na viš jem nivoju. Občinska 
skupščina je s svojimi ukre-
pi nudi la pomoč razvoju te 
pomembne gospodarske pa-
noge, prav posebno pa je 
podpirala delo tur is t ičnih 
društev, ka te r im je vedno 
pr ispevala določena sred-
stva za uspešno delo. 

Občinska skupščina svoje 
gospodarstvo ne u smer j a 
z vsakoletnimi družbenimi 
plani, kot je to delala pred 
reformo, pač pa ima spre je t 
s rednjeročni p lan razvoja 
občine do leta 1970, v ka-
terem je na podlagi ocene 
razvojnih možnqsti gospo-
dars tva določila svoje na-
loge pri pospeševanju gos-
podarskega razvoja in na-
loge na področju komunale , 
zdravstva , šolstva in po-
dobno. Čeprav z velikimi 
težavami se naloge občin-
ske skupščine na podlagi 
u-ednjeročnega programa 
razvoja gospodarstva in 
družbenih služb uspešno iz-
popoln ju je jo . 

Več kot 3000 Slovenjgradčano 
pride 27. aprila v Velenje 

Politika in ukrepi občinske 
skupščine na področju urba-
nizma, komunale in stano-
vanjske izgradnje 
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VELENJE 

Občani Slovenj Gradca 
žejo veliko zan imanje za i 
ležbo na osrednji proslavi 
s lavju »Štajerska in Korošl 
revoluciji-«, ki bo 27. april 
Velenju. 

Upoštevaje razpoloženje 
lovnih l judi pr ičakuje jo , da 
bo n a j m a n j 3.000 odšlo v 
lenje. 

Na večer pred velenjs 
s lav jem in pred prvim slov 
skim narodnim praznikom 
bodo po vseh vrhovih ol 
Slovenj Gradca zagoreli kr 
vi, k resovanja s priložnost 
p rogramom pa bodo priprs 
na Paškem Kozjaku, v Se 
v Zarazboru in v Pamečah. 

GRADBINCI IZ VSE SLOVENIJE SO SE ZBRALI 
V VELENJU 

Izboljšati življenjske pogoje 
gradbenim delavcem 

Pre j šn j i teden sta sklicala 
republiški odbor s indikata 
gradbenih delavcev Slovenije 
in svet za gradbeniš tvo in in-
dus t r i jo gradbenega mater ia la 
pri republiški Gospodarski 
zbornici v Velenju sestanek 
d i rek tor jev in predstavnikov 
s indikalnih organizaci j sloven-
skih gradbenih podje t i j . 

Razpravl ja l i so predvsem o 
tem, kako bi zagotovili grad-
benim delavcem najosnovnejše 
ž iv l jen jske pogoje. Tako so se 
dogovorili, da bodo na podlagi 
samoupravnega dogovora o 
v redno ten ju dela in deli tve do-
hodka v gradbeniš tvu zagoto-
vili na jn iž j i osebni dohodek 
okrog 600 d inar jev , terenski 
dodatek na to pa n a j bi znašal 
22 %. Ob tem je bilo govora 
tudi o min imaln ih s tandard ih 
pri u r e j a n j u samskih domov, 
provizori jev oziroma delavskih 
nasel i j za g radbene delavce 
ter o izobraževanju gradbenih 
delavcev. 

Na posvetovanju v Velenju 
so predstavniki gradbenih pod-

je t i j opozorili na težaven 
ložaj, v ka te rem so se zn 
Zvišale so se cene, gradb 
pod je t j a pa so prisilj 
zmanjševat i stroške. Venda 
k a j kmalu ne bo mogoče 
izogniti zvišanju cen, del< 
na račun t renutnega polo: 
gradbenih podje t i j oziroma 
stoječih pogojev gospoda 
n ja , deloma pa tudi zai 
sprejetega samoupravnega 
govora o na jn iž jem osebi 
dohodku v gradbeništvu, 
so cene v gradbeništvu še z 
r a j doka j adminis t ra t ivno 
ločene, so spremembe tore j 
t rebne in umestne. 

Direktor j i gradbenih poi 
t i j in predstavniki sindikal 
organizacij pa so na posvi 
van ju v Velenju govorili 1 
o p r ip ravah na izdelavo do 
ročnejšega programa raz\ 
slovenskega gradbeništva. ' 
program je nadvse potrebei 
kaže pr iprav l ja lna dela v 
zvezi pospešiti. 

Velik del svoje akt ivnost i 
v sedanj i manda tn i dobi je 
občinska skupščina posvetila 
politiki u rbanizma, s t anovan j -
ske izgradnje , u r e j a n j u stano-
van jsk ih r azmer i j ter komu-
nalni dejavnost i , s a j je do bol j 
al,! m a n j uspešnejšega reše-
v a n j a problemov na t em po-
dročju v veliki meri odvisen 
družbeni s tandard občanov in 
razvoj ostalih panog gospodar-
stva in družbenih služb. Ve-
čina problemov na tem po-
dročju pa je takih, ki zahte-
va jo za svoje reševan je velika 
družbena sredstva in je zaradi 
tega popolnoma razumlj ivo, da 
se ti problemi rešu je jo dolgo-
ročno in da v celoti še da l j 
časa ne bodo rešeni. 

Za smotrno g radn jo nasel i j 
je občinska skupščina že pred 
leti spre je t i generalni urba-
nistični plan za ša leško dolino 
prilagodila novemu zakonu o 
urbanis t ičnem plan i ran ju , ki 
vel ja seda j kot urbanist ični 
Da l j e na nas lednj i s t rani 

Letošnji načrt: 
60 milijonov din realizacije 

V sploišivem gradbenem 
podjetju »Vegrad« Velenje 
bodo letos dosegli, kot raču-
najo, okrog 60 milijonov din 
realizacije. Večino zmoglji-
vosti, iin to kar 83 % , bodo 
imeli angažiranih izven Ve-
lenja. Tako bodo nadaljeva-
li z d"eli na gradbiščih iz-
ven Velenja, ki so jih začeli 
lani. Nekaj del so zaklju-
čili že preteklo leto, med-
tem ko bodo končali letos 
dela tudi v Karlovcu in 
Beogradu. 

Te dni si v velenjskem 
gradbenem piodjetju »Ve-
grad« prizadevajo, da bi si 
pridobili zadosti del skozi 
vise leto. Zdaj sklenjene po-
godbe za dela zagotavljajo 

ustvaritev samo polov 
letnega plana realizacije 

SLIKARSKA 
RAZSTAVA 
V klubski sobi v šmartn 

ob Paki sta razstavljala 
karja amaterja Aristid 2 
nik, učitelj na gimnaziji v 
len ju, in domačin Mirko 1 
drijan. Razstava je bila od 
ta v počastitev dneva že 
ogledalo pa si jo je okrog 
ljudi. Škoda, da si je nisi 
večjem številu ogledali t 
učenci višjih razredov 
lcajšnje osnovne šole. Ne 
jim škodilo! Bilo bi bolje, 
pohajanje v kino ali pa s i 
Ijanje ptičk z zračnimi puš 
mi. Kaj pravite na to, star 

Z. K 



program za občino Velenje . 
Sprejet je bil tudi urbanis t ični 
red za g radn jo na območj ih 
občine, ki so izven zazidalnih 
okolišev. V pretekl ih letih so 
bili odobreni in po predpisa-
nem postopku spre je t i zazi-
dalni načr t i za večino gradbe-
nih okolišev v občini. Zaradi 
eksploatacijskega pol ja Rud-
nika lignita Velenje, ki za j ema 
velik del celotne Šaleške do-

Pake, ki ga j e ustanovila 
občinska skupščina pred le-
ti na podlagi določb o vo-
dah. S sredstvi občine in 
delovnih organizaci j so bile 
moderniz i rane ceste Paka -
Dolič, Šoštanj—Topolšica in 
Šoštanj—Gorenje—Šmartno 
ob Paki . Za modernizaci jo 
zadn je ceste je mora la ob-
činska skupščina na je t i do-
k a j neugodne kredi te , ki 

nejšemu razvoju šolstva, 
socialnega varstva, zdrav-
stva in drugih družbenih 
služb v občini. Na tem pod-
ročju so bili doseženi prav 
lepi uspehi, čeprav je bilo 
potrebno premagati mnogo 
najrazličnejših ovir, ki so 
bile največkrat materialne-
ga značaja. 

Na področju šolstva je bil 
z združitvijo šol v prej-

načrtu nove nujne investi-«valo. 
cije na področju š o l s t v a j Občina posveča posebno po-
(gradnja III. osnovne šole zornost ustrezni družbeni skr-
v Velenju, gradnja nove šo-
le v Šentilju, gradnja pri-
zidka k posebni šoli Ve-
lenje in osnovni šoli Biba 
Ročk Šoštanj, gradnja šol-
skih telovadnic v Šoštanju 
in Šmartnem ob Paki, po-
večanje otroškega vrtca v 
Velenju in adaptacija po-

V V 

0 DELI OBČINSKE SKUPSCINE 
V Z A D N J I M A N D A T N I D O B I 
line, so za g radn jo sposobne 
površine samo v Velenju , Pes-
ju in Š m a r t n e m ob Paki , v 
Šoštanju pa samo na levem 
bregu Pake, ki pa je večinoma 
že zazidan oziroma, k j e r grad-
nja zaradi senčne lege ni na j -
bolj p r imerna . Zato so popol-
noma r azuml j ive t ežn je dolo-
čenega števila prebivalcev me-
sta Šoštanj , da bi se izdelal 
in sprejel zazidalni načr t za 
desni breg mesta Šoštanj . Ta-
kih teženj pa občinska skupšči-
na ni mogla sprejet i , ker bi 
bilo to v naspro t ju z ve l jav-
nimi predpisi , zlasti pa še s 
temeljnim zakonom o rudar -
stvu in ke r bi bilo s t em one-
mogočeno normalno poslova-
nje Rudnika lignita Ve len je ; 
ki bo zaradi ugodnih eksplo-
atacijskih pogojev v dogled-
nem času začel izkoriščati za-
loge premoga na območju 
Diružmirja in Šoš tanja fl»*»t#> 

Posebno pozornost je občin-
ska skupščina ves čas sedanje 
mandatne dobe posvečala de-
lovanju komunalnih delovnih 
organizacij. Na podlagi poseb-
nega republiškega zakona je 
sprejela odlok o delovnih or-
ganizacijah, ki opravljajo ko-
munalno dejavnost posebnega 
družbenega pomena. S tem 
odlokom so določene posebne 
dolžnosti komunalnih delovnih 
organizacij, ki skrbijo za 
oskrbo naselij z vodo, za od-
plake, za odvoz smeti, vzdr-
ževanje parkov in zelenic, za 
pokopališko službo itd. do ob-
čanov in organizacij in poseb-
ne pravice občinske skupščine 
in njenih organov, da bi do-
seglo čimboljše zadovolje-
vanje potreb na tem področju. 

Gospodarska r e fo rma je tu-
di s tanovanjsko gospodarstvo 
postavila na ekonomska na-
čela. Občinske skupščine so 
morate s 1. 8. 1965 ugotoviti 
novo valor iz i rano vrednost sta-
novanjskih objektov in dolo-
čiti novo višino s tanar in , ki 
znaša po us t reznem občinskem 
odloku o na jv iš j i s tanar in i za 
stanovanja in na jv iš j i na j em-
nini za poslovne prostore 3,5 % 
letne va lor iz i rane vrednost i 
stanovanja. S tana r ino v t e j 
višini bodo nosilci s tanovanj -
ske pravice v celoti začeli pla-
čevati šele leta 1970 in bodo do 
takrat razliko do polne s tana-
rine refondi ra le delovne orga-
nizacije iz svojih sredstev skup-
ne porabe. 

Delovne organizacije v naši 
občini že več let skrbijo za 
reševanje stanovanjskih pro-
blemov svojih delavcev in so 
pri tem dosegle že vidne us-
pehe. Občinska skupščina pa 
je predvsem skrbela za sta-
novanja tistih delavcev, ki so 
zaposleni v šolstvu in v dru-
gih javnih službah, za neza-
poslene borce NOV, upoko-
jence, socialne podpirance in 
podobno. 

Invest ici je v nove komu-
nalne objekte in ceste so 
bile v zadnj i manda tn i dobi 
občinske skupščine zelo in-
tenzivne. Zgra jen je bi l nov 
vodovod za Velenje in Ša-
leško dolino sploh. Nova 
cesta med Ve len jem in Šo-
š tanjem je že zgra jena, ra -
zen odseka pri TE Šoštanj 
in pr ik l jučka na to cesto v 
Šoštanju med TE in Glav-
nim trgom. Tudi z g r a d n j o 
tega odseka se bo začelo 
v n a j k r a j š e m času, s a j je 
f inanciranje g r a d n j e rešeno, 
uspešno pa se rešu je jo tudi 
premoženjskopravna vpra-
šanja v zvezi s to g radn jo . 
Regulacija P a k e in prito-
kov uspešno n a p r e d u j e s 
sredstvi, k i j ih delovne or-
ganizacije pr i spevajo v obli-
ki odšodnine za hidrosis tem 

jih bo p r ihodn je leto že v 
celoti odplačala in tako 
sprosti la p roračunska sred-
stva, ki j ih mora nameni t i 
za odplačilo teh anui tet , za 
druge namene . 

V Šoštanju, Pesju, Ve-
lenju in Šmartcm ob Paki 
se s sredstvi prispevka za 
uporabo mestnega zemlji-
šča u r e j u j e j o krajevni ko-
muna ln i problemi, pred-
vsem ceste, kanalizacija in 
j avna razsvetljava. Lansko 
leto je bilo zgrajeno novo 
moderno pokopališče za ša-
leško dolino, obstoječa po-
kopališča v Velenju in Šoš-
t a n j u pa so bila opuščena 
in je njihovo vzdrževanje 
prevzel občinski proračun. 

Komunalne probleme ze-
lo uspešno rešujejo tudi 
krajevne skupnosti, saj so 
v zadnjem času z minimal-
nimi sredstvi zgradile po-
membne komunalne objek-
te kot npr. modernizirale 
cesto Bele vode, Plešivec, 
Cirkovce, Šenbric, Kavče, 
SEorno, Lom itd. 

Razumljivo jc, da vseh 
teh uspehov na celotnem 
področju ne bi bilo mogoče 
doseči, če prizadevanj ob-
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čine in krajevnih skupno-
sti ne bi podprle delovne 
organizacije s svojimi pri-
spevki in občani sami s 
prispevki, delom in vožnja-
mi. 

Na področju komunale 
čakajo občino v prihodnjem 
obdobju še veliki napori. 
V prvi vrsti bo potrebno 
zgraditi nov kanalski ko-
lektor za vso Šaleško do-
lino in čistilne naprave za 
odpadne vode v Penku. 
Toplovodno omrežje v Ve-
lenju bo potrebno povezati 
z novim toplotnim virom 
v TE Šoštanj in razširiti 
to ogrevanje na mesto Šoš-
tanj. 

Ceste III. in IV. reda bo 
potrebno modernizirati za 
vse večji in težji promet. 
Teh nalog ne bo mogoče 
opraviti brez pomoči de-
lovnih kolektivov in obča-
nov in zaradi tega občinska 
skupščina pričakuje še na-
dalje njihovo materialno 
pomoč in sodelovanje pri 
reševanju teh vprašanj. Po-
leg tega bo potrebno pos-
topno sproščati tudi cene 
za nekatere komunalne sto-
ritve (tarife za vodo, za 
toplovodno ogrevanje za 
pokopališke storitve itd.) in 
del sredstev za te storitve 
porabiti tudi za investicije 
v komunalne objekte indi-
vidualne porabe. 

POLITIKA IN UKREPI 
OBČINSKE SKUPSCINE 
NA PODROČJU DRUŽBE-
NIH SLUŽB 

Občinska skupščina j e tu-
di v sedanj i m a n d a t n i dobi 
posvečala precejšno pozor-
nost h i t r e j šemu in sklad-

šnj ih letih in s p rešo lan jem 
podeželskih otrok, ki obi-
sku je jo viš je razrede, v cen-
t r a lne osnovne šole, na-
p rav l j en vel ik korak na-
p re j v kval i tet i pouka. Se-
d a j se otroci iz vseh oko-
liških k r a j e v sko ra j brez 
iz jeme vozijo z avtobusi na 
cen t ra lne šole k predmet-
nemu pouku, tako da poslu-
ša nekombin i ran pouk le 
še n e k a j desetin učencev. 
Po odloku občinske skup-
ščine j e prevoz vseh otrok 
iz k ra j ev , ki so oddal jeni 
več kot 4 k m od sedeža 
šole, brezplačen. Učni us-
pehi šolske mlad ine so iz 
leta v leto boljši in to po 
zaslugi pr izadevnih in če-
da l j e bol je usposobl jenih 
prosvetnih delavcev, delo-
ma pa tudi zaradi izbolj-
šanih mate r i a ln ih pogojev, 
v ka te r ih se šola in vzga ja 
p redvsem mlada generaci ja . 
P rece j šn j e število prosvet-
nih delavcev se je v zad-
n j e m času s pomočjo ob-
činskih sredstev izredno šo-
lalo na viš j ih in visokih 
pedagoških šolah, mnogi 
izmed n j ih pa so šo lan je 
že uspešno zaključi l i . 

Občinska skupščina je 
vsako leto odva ja la večj i 
delež svoj ih celotnih sred-
stev za po t rebe vzgoje in 
izobraževanja . Mnogo sred-
stev je občinska skupščina 
pr ispevala skupno z delov-
nimi organizaci jami za 
g r a d n j o in obnovo šolskih 
poslopij, s a j so bile v t e j 
manda tn i dobi adap t i r ane 
podružnične osnovne šole 
v Pes ju , Plešivcu in Cir-
kovcah ter odkup l j ene stav-
be za posebno šolo in gim-
nazi jo v Velenju . P r i p r a v e 
za g radn jo novega šolskega 
poslopja v Šent i l ju pa so 
v polnem teku in se bo s to 
g radn jo v k r a t k e m začelo. 
Leta 1965 je bila ustanov-
l j ena g imnazi ja v Velenju , 
kater i je občinska skupšči-
na zagotovila vse mater i -
a lne in ostale pogoje za us-
pešno delo, t ako da bo le-
tos imelo Velen je prvič v 
zgodovini svoje ma tu ran te . 
Za poglobitev samouprav-
l j a n j a v šolskih zavodih in 
za zagotovitev s ta lnejš ih 
virov f i n a n c i r a n j a za vzgo-
jo in izobraževanje je bila 
v letu 1967 us tanov l j ena 
v Velenju t e m e l j n a izobra-
ževalna skupnost , ki jo vo-
di 50 č lanska skupščina, v 
letu 1968 pa še posebna ko-
mis i ja za predšolsko var -
stvo otrok. Sko ra j dvoletno 
delo te skupnost i j e dalo 
že v idne rezul ta te , zlasti 
še zaradi tega, ke r je re-
ševan ju mate r ia ln ih in dru-
gih problemov šolstva po-
svetila posebno pozornost 
tudi skupščina SRS in n j e n 
Izvršni svet, ki sta dosegla, 
da je f i n a n c i r a n j e celotnega 
s rednjega šolstva prevzela 
republ ika in da se j e letos 
prvič zagotovilo sko ra j ena-
ke pogoje šo lanja tudi v 
n a j b o l j pas ivnih k r a j i h Slo-
veni je . Naša t eme l jna iz-
obraževalna skupnos t je do-
segla lepe uspehe pri 
š t i pend i ran ju n a d a r j e n i h 
učencev in obdržala število 
š t ipendistov v delovnih or-
ganizaci jah sko ra j na isti 
višini ko t pred re formo. 

V le tu 1968 je adap t i ra la 
prostore bivše počitniške 
zveze za po t rebe otroškega 
vars tva tako, da so se na j -
nu jne j š i pros torni proble-
mi otroškega vars tva za-
časno rešili . Teme l jna izo-
braževalna skupnos t ima v 

družničnih osnovnih šol v 
R a v n a h ter Topolšici), ki 
j ih bo lahko izvršila le, če 
ji bodo pri tem dodatno 
pomagali občani in delovne 
organizacije. 

Temeljna zdravstvena 
služba je že pred leti re-
šila svoje osnovne materi-
alne probleme in je mnogo 
storila za izboljšanje zdrav-
stvenega stanja v občini. 
Zdravstveno varstvo je na 
območju naše občine do-
seglo sorazmerno visok ni-
vo in se pred leti, ko so se 
zniževali prispevki za 
zdravstveno zavarovanje, 
večina prebivalstva ni stri-
njala z njegovim zniža-
njem. Zaradi tega tvori na-
ša občina v okviru komu-
nalne skupnosti socialnega 
zavarovanja Ravne na Ko-
roškem posebno »podregi-
jo«, ki mora sama nositi 
tudi nesorazmerno visoke 
stroške za noseče žene in 
matere ter delovne inva-
lide, ker imamo osnovno 
zdravstveno varstvo na viš-
jem nivoju kot ostale ob-
čine na območju komunal-
ne skupnosti socialnega za-
varovanja. Zaradi tega so 
morali zavarovanci v naši 
občini plačevati lani naj-
višji izredni prispevek za 
zdravstveno zavarovanje v 
višini 2,79 % od njihovih 
čistih osebnih dohodkov. 

V velikih težavah se je 
znašla bolnica za TBC To-
polšica, ker je po strokov-
nih ugotovitvah Republiš-
kega zdravstvenega centra 
potrebno y Sloveniji na 
1000 prebivalcev le 0,5 bol-
niških postelj za zdravlje-
nje tuberkoloznih in osta-
lih pljučnih obolenj, ki pa 
naj ne bo organizirano v 
specialnih bolnicah, pač pa 
v pljučnih oddelkih sploš-
nih bolnic. Slovenija je še 
vedno razdeljena na 9 ko-
munalnih skupnosti soci-
alnega zavarovanja in vsa-
ka skupnost obravnava pro-
blematiko zdravstvene služ-
be na svojem območju ne-
odvisno od zdravstvenih 
potreb v republiki. Občin-
ska skupščina je na to dej-
stvo večkrat opozarjala pri-
stojne republiške organe, 
vendar ni nekih izgledov, 
da bi kmalu prišlo do usta-
novitve enotne rizične 
skupnosti v Sloveniji. Ko-
munalna skupnost Ravne 
na Koroškem potrebuje v 
bolnišnici za TBC Topolši-
ca samo 30 bolniških postelj 
za zdravljenje tuberkuloz-
nih bolnikov in mora zato 
ta bolnišnica dobivati bol-
nike iz območja KSSZ Ce-
lje. Ta skupnost pa ima za 
zdravljenje teh bolnikov 
svoj oddelek v Novem Ce-
lju, ki ga bi bilo potrebno 
preusmeriti za potrebe so-
cialne službe, kar pa so pri-
pravljeni storiti le, če se 
območje občine Velenje 
priključi komunalni skup-
nosti socialnega zavarova-
nja TJelje. Vsi izgledi so, da 
bo morala občina Velenje 
tak sklep v kratkem tudi 
sprejeti. 

Kot vsako leto popre j je 
občina Velenje tudi v zadnj i 
manda tn i dobi posvečala po-
sebno pozornost r e ševan ju so-
cialnih problemov občanov, 
zlasti pa še problemom mlado-
letnih prestopnikov. Socialna 
služba v okviru občinske upra -
ve dobro deluje , t ako službo 
pa so organiziral i še tudi v ne-
kater ih šolah in podje t j ih , kar 
se bo s igurno bogato obresto-

bi za borce NOV, po t rebna de-
na rna sredstva pa zagotavl ja 
preko posebnega sklada, ki ga 
up rav l j a poseben upravn i od-
bor. Občinska skupščina je z 
vso pr izadevnost jo reševala tu-
di s t anovan j ske probleme bor-
cev NOV, določena sredstva 
pa je zagotovila tudi za d a j a -
n j e kredi tov kmetom-borcem 
NOV za obnovo n j ihovih sta-
novanjsk ih poslopij . 

V tem poročilu smo ome-
nili n e k a j na jvažne j š ih pro-
blemov, s ka ter imi se je 
bavila občinska skupščina v 
sedanj i manda tn i dobi. Ve-
čina obravnavan ih proble-
mov je rešena uspešno. S 
pomočjo občinske skupšči-
ne so se vse gospodarske 
organizaci je pr i lagodile re-
fo rmn im pogojem gospo-
d a r j e n j a , t ako da se seda j 
opaža d o k a j uspešna gospo-
darska rast . Uspešno so re-
šeni tudi ostali n a j h u j š i 
problemi na ostalih po-
dročjih, razen problema 
bolnišnice za TBC Topol-
šica, ki j e p rav seda j v re-
ševanju . Ti uspehi so bili 
doseženi v zelo hudih pogo-
jih dela občinske skupščine, 
s a j je mora la svoje dohod-
ke iz gospodarstva po re-
formi bis tveno zmanjša t i v 
p r imer j av i z dohodki, ki j ih 
je imela pred re formo, da 
bi s t e m izboljšala repro-
dukt ivno sposobnost gospo-
dars tva . Sama s topn ja pri-
spevka iz osebnega dohod-
ka delavcev se je zman j ša -
la od 6 ,8% v letu 1965 na 
4,73 % v letu 1968 in 4,80 % 
in 4,80 v letu 1969. Večina 
delovnih organizaci j v zad-
n j e m obdobju sko ra j ni 
imela in še danes n ima 
omembe v redn ih sredstev 
skupne porabe, s ka te r imi 
bi lahko pomagali reševati 
p rob leme v šolstvu in v 
drugih družbenih službah. 
V zadn j em obdobju je ob-
činska skupščina mora la 
prevzeti f i n a n c i r a n j e neka-
ter ih novih obveznosti , zla-
sti še na področju na rodne 
obrambe, t ako da lahko 
brez vsake hva le t rdimo, 
da je občinska skupščina z 
razpoložlj ivimi sredstvi 
us tvar i la vse, k a r je bilo 
us tvar i t i mogoče. 

Pr i vsem tem pa je po-
t rebno upoštevati še to, da 
je občinska skupščina v 
zadn j i manda tn i dobi od-
plačala p rece j šn j e zneske 
na je t ih kra tkoročnih poso-
jil, tako da je seda j samo 
še za okoli 600 mil i jonov 
neodplačanih posojil dolgo-
ročnega znača ja . 

NEKATERI PROBLEMI 
OBČINSKE SKUPŠČINE 
IN DRUGIH ORGANOV 

OBČINSKE 
SAMOUPRAVE 

S a m o u p r a v l j a n j e v obči-
ni o p r a v l j a j o poleg občin-
ske skupščine, še številni 
drugi organi kot so npr . ob-
činski sveti, komisi je , 
upravni organi skladov, 
k r a j e v n e skupnost i itd. Ne-
ka te re s amoupravne zadeve 
r e šu j e jo volivci sami nepo-
sredno na zborih volivcev 
ali preko drugih oblik ne-
posrednega samouprav l j a -
n ja . Popolnoma razuml j ivo 
je, da so potrebni nepresta-
ni vz t r a jn i napor i za sklad-
no in koordin i rano delova-
n j e tega razve janega samo-
upravnega mehan izma ob-
čanov v občini. 

Z delovanjem samouprav-
nega mehanizma v občini 
ne moremo biti v celoti za-
dovoljni. Predvsem mora-
mo ugotoviti, da so dnevni 
redi sej občinske skupšči-
ne čestokrat preobremenje-

• ni z raznimi drobnimi za-
devami, ki bi jih lahko re-
ševali sveti ali drugi orga-
ni, vendar jih mora obrav-
navati občinska skupščina 
po veljavnih predpisih. 
Stanje se bo izboljšalo, ko 
bodo sprejeti ustrezni repu-
bliški predpisi (federacija 
je takšen zakon že sprejela) 
o prenosu zadev iz pristoj-
nosti občinske skupščine v 
pristojnost svetov. 

Odborniki občinske- skup-
ščine večino zadev, o kate-
rih razpravljajo na svojih 
sejah, temeljito pretehtajo, 
tako da se v večini prime-
rov sprejmejo najustreznej-
še rešitve. V razpravah so 

praviloma bolj aktivni od-
borniki občinskega zbora, 
ki so bolj neposredno pove-
zani s krajevno in drugo 
problematiko, kot pa od-
borniki zbora delovnih 
skupnosti, ki predstavljajo 
delovne ljudi, zaposlene v 
gospodarskih in drugih or-
ganizacijah. Tudi udeležba 
odbornikov občinskega zbo-
ra je na sejah občinske 
skupščine znatno boljša, saj 
se nekateri odborniki dalj 
časa iz upravičenih ali ne-
upravičenih razlogov sej 
sploh niso udeleževali. Tes-
ne zveze odbornikov z vo-
livci se vidijo najbolj iz 
odborniških vprašanj, ki jih 
postavljajo odborniki. Pred-
sedstvo občinske skupščine 
je odgovorom na odborni-
ška vprašanja vseskozi po-
svečalo največjo pozornost, 
saj smo prav s pomočjo teh 
vprašanj dosegli, da se v 
občinski skupščini sproti 
obravnavajo vsi problemi, 
ki se pojavljajo na terenu 
in jih predlagatelji dnevne-
ga reda niso mogli iz raz-
nih razlogov upoštevati pri 
sestavljanj u dnevega reda 
sej občinske skupščine. 

Če udeležba odbornikov 
občinske skupščine na se-
jah ni zadovolj iva, je z ude-
ležbo na se jah svetov še 
slabše. Sveti občinske skup-
ščine čestokrat določenih 
zadev niso mogli pravočas-
no obravnavat i , ker so bile 
n j ihove se je zaradi ne-
sklepčnosti preložene tako, 
da se je zaradi tega marsi-
ka te ra zadeva dostavila v 
obravnavo občinski skup-
ščini s p rece j šn jo zamudo. 

Po s ta tu tu občine so se 
odborniki o važnejš ih vpra-
šan j ih , ki j ih ob ravnava jo 
na se jah občinske skupšči-
ne, dolžni na tak ali druga-
čen način posvetovali s svo-
j imi volivci v svoji volilni 
enoti oziroma delovni orga-
nizaciji . Občinska skupšči-
na j e zborom volivcev ved-
no predlagala v obravnavo 
predloge občinskega prora-
čuna in predloge f inančn ih 
načr tov občinskih skladov, 
predloge predpisov o pri-
spevkih in davkih in po-
dobno. Volivci bi morali v 
sedanjem mandatnem ob-
dobju na zborih obravnava-
ti še nekatere druge zadeve, 
vendar zborom zaradi po-
manjkanja časa niso bile 
predložene. V prihodnje bo' 
potrebno skrbeti, da bo ta-
kih primerov čim manj. Za 
ugo tav l j an je stališč in 
m n e n j občanov so pr imer -
ne tudi j avne t r ibune ter 
obravnava določenih pro-
blemov v strokovnih in 
drugih organizaci jah, ki pa 
se j ih občinska skupščina 
ni dovol j posluževala. Ob-
činska skupščina pa je ime-
la zelo odgovoren odnos do 
stališč, p r ipomb in m n e n j 
zborov volivcev, s a j j ih je 
vedno obravnava la na svo-
jih se jah in zbore o svo-
jem stališču pismeno se-
znan ja la , venda r taka obve-
stila zaradi sorazmerno ve-
likega presledka med zbo-
ri, niso vedno dosegla svo-
jega namena . 

Občinska skupščina je v 
sedanj i manda tn i dobi mno-
go zadev skušala ure ja t i ne 
samo z odloki kot splošno 
obveznimi akti , pač pa tudi 
z raznimi priporočili k ra -
jevnim skupnost im in or-
ganom u p r a v l j a n j a v delov-
nih organizaci jah. Ugotav-
l jamo, da se priporočila 
večkra t ne izvaja jo , v e n d a r 
vzrok neupoš tevanja pripo-
ročil ni n j ihova neumest -
nost ali nerealnost , pač pa 
zato, ke r sploh niso bila 
predložena v obravnavo 
pr i s to jn im organom, ki ta-
ko niso mogli spreje t i svo-
jih stališč do priporočil ob-
činske skupščine. 

Občinska skupščina je v 
sedanj i manda tn i dobi na-
pravi la velik napredek v 
javnost i svojega dela. Vsi 
važnejši predlogi predpisov, 
zlasti pa še predlogi o upo-
rabi družbenih sredstev, s 
ka te r imi razpolaga občin-
ska skupščina, se s podrob-
nimi u temel j i tvami objav-
l j a j o v lokalnem časopisu. 
V n j e m so v posebni prilo-
gi ob jav l jen i tudi vsi pred-
pisi občinske skupščine. O 
poteku sej občinske skup-
ščine občane poleg lokalne-
ga časopisa informira tudi 
dnevni tisk ter l jub l j anska 
rad i j ska posta ja . 



Z A P R A Š E N I Z A P I S I I PRUNK - pesnica in slikarka 

R E P A T R I A C I J A 
1. Nadal jevanje 

V lagerje so se vtihotapili 
ustaši in četniki, ki so uved-
li v taboriščih pravi fašistič-
ni teror. Če so izvedeli, da 
se je kakšen Jugoslovan 
prijavil pri našem oficirju 
za zvezo ali repatriacijo in 
je za to zvedela reakcionar-
na organizacija v taborišču, 
so ga pretepli, lahko tudi 
do smrti. 

Mi smo pod takimi pogoji 
imeli težko delo. Morali smo 
z ilegalnimi zvezami prodi-
rati v ta taborišča in tako 
omogočati na tajni način od-
hod naših ljudi v domovino. 
Odhod marsikaterega naše-
ga državljana iz DP logorja 
je bil včasih pravo junaštvo. 

OBISK V TABORIŠČU 
Formalno je ameriška po-

moč bila v redu. Ce smo o-

Vlado 
Valenčah 

biskovali taborišča, smo 
vedno dobili potrebno vo-
jaško stražo. Vendar nikoli 
nisem bil siguren, če ni 
vpitje in zmerjanje naših 
oficirjev bilo delno tolerira-
no s strani Amerikancev, ki 
so se izgovarjali, da tega iz 
demokratičnih razlogov ne 
morejo preprečiti. 

Spominjam se samo pri-
mera pred enaindvajsetimi 
leti, ko smo konec aprila 
bili v Bad Aiblingu, kjer je 
bil eden od najbolj zloglas-
nih taborišč. 

Tja nas je spremljalo 50 
vojnih policistov. Spremlja-
li so nas zaradi tega, ker so 
pred meseci v tem taborišču 
zažgali sovjetskemu oficirju 
avtomobil. Od tega časa 
sploh nismo smeli sami ho-
diti v taborišče ampak sa-
mo v spremstvu ameriških 
vojakov. 

Ko smo prišli v taborišče, 
so nas sprejeli zelo napa-
dalno. Zmerjali so nas in 
vpili proti komunizmu. To 
je bila organizirana grupa, 
ki je vsem ostalim onemo-
gočila kakršenkoli kontakt 
z nami. S tem so dosegli 
svoj cilj. Mi praktično nis-
mo prišli v kontakt z ljud-
mi, ki so bili razpoloženi za 
repatriacijo. 

O tem dogodku je pisal 
tudi vojni okupacijski list 

»STARS AND STRIPES« 28. 
4. 1948 kakor sledi: 

»DVA jugoslovanska ofi-
cirja so zasmehovali v DP 
taborišču. 

Zvedeli smo, da so z žvi-
žganjem in posmehi pozdra-'.: 
vili dva jugoslovanska repa-
triacijska oficirja, ki sta o--* 
biskala taborišče razseljenih ~i 
oseb v Bad Aiblingu pod:'? 
zaščito vojne policije. 

Jugoslovanska oficirja zaj-
zvezo je spremljalo 50 mož 
66. policijske čete, ker so, , 
požgali avto sovjetskega ofi- -
cirja, ki je prišel pred tre-
mi meseci v to taborišče/ ' 
Zbralo se je 300 ljudi okoli 
zgradbe v kateri sta se na-
mestila oficirja. 

Oficirja sta popustila. Ko 
sta zapustila zgradbo sta bi-
la pozdravljena s klici: »dol 
s komunizmom.« 

Omenjena oficirja sva bi-
la Dragan Podreka in jaz — 
oba oficirja za zvezo v naši 
misiji v Miinchnu. 

Tako kot Bad Aibling smo 
večkrat obiskali tudi tabori-
šče v Passauu. Tamkajšnja 
komanda je naš obisk še 
bolj skomplicirala. Poleg 
pešakov so nas spremljale 
še tankete in serija policij-
skih avtomobilov. Peljali 
smo se skozi mesto z vklju-
čenimi sirenami. Res pom-
pozno že skoro do smešno-
sti. 

Se nada l ju j e 

IZVOZ 
IZ 

GORENJA 
Izvozni načrt Tovarne 

gospodinjske opreme »Go-
renje« Velenje za leto 1969 
določa, da bodo poslali na 
tuja tržišča 80.000 štedilni-
kov na elektriko in plin ter 
5.000 pralnih strojev. 

V prvih dveh mesecih so 
iz »Gorenja« izvozili v Sov-
jetsko zvezo in v Zahodno 
Nemčijo 9.500 štedilnikov in 
dosegli z izvozom okrog 
380.000 dolarjev prometa. 

Brez dvoma je nekaj ganlji-
vega v tem, da se vsako leto 
ob dnevu žena v Napotnikovi 
galeriji zberejo številni starši, 
predvsem mamice in otroci, 
člani učiteljskega zbora in 
številni gosti od blizu in da-
leč. • , -

Zberejo se, da bi skupaj ob 
programu, ki ga pripravijo 
učenci osnovne šole Biba 
Ročk, proslavili ta spominski 
dan. Letos je bila proslava še 
posebno slovesna, saj so hkra-
ti z lepim nastopom pevcev in 
recitatorjev odprli še retro-
spektivno razstavo slikarke 
Ksenije Prunk iz Ljubljane. 
Poleg avtorice in številnega ob-
činstva so se svečanosti udele-
žili še Karel Kordež, predsed-
nik sveta za kulturo in prosve-
to, Stane Žula, tajnik temelj-
ne izobraževalne skupnosti 
Velenje. Prišli pa so tudi 
gostje iz Ljubljane in Celja. 
Naj omenim le slikarko Vero 
Pristovšek in Jelico Žuža ter 
zastopnico celjskega muzeja 
Mileno Moškon. Iz Ljubljane 
pa znano pedagoginjo, pesnico 
in prevajalko prof. Vido Ru-
dolfovo, arhitektko Dušo 
Šentlovo, zastopnike profesor-
skega zbora viške gimnazije 
ter številne bivše dijake te 
šole, ki jih je poučevala prof. 
Ksenija Prunk. 

KSENJI 
PRUNK 
SO 
PIONIRJI 
IZROČILI 
ŠOPEK 
ROŽ 

Uvodni govor o pomenu 
dneva žena je imel Jože Me-
lanšek, predsednik upravnega 
odbora osnovne šole Biba 
Ročk. Pionir Mitja Tavčar pa 
je s šopkom teloha zaželel 
prof. Prunkovi iskreno dobro-

došlico. Sledil je nastop mla-
dinskega pevskega zbora pod 
vodstvom Marije Acmanove 
in pionirskega pevskega zbo-
ra pod vodstvom Erike Cver-
linove. Nekaj učenk je reci-
tiralo pesmi, ki jih je napisa-
la prof. Ksenija Prunk. 

O delu slikarke je sprego-
voril upravnik Napotnikove 
galerije Viktor Kojc. 

Ksenija Prunk je bila ro-
jena leta 1905 v Sežani na 
Krasu. Otroška leta je preži-
vela v Trstu. Gimnazijo pa je 
obiskovala že v Ljubljani. Na 
univerzi v Ljubljani je štu-
dirala francoski jezik in knji-
ževnost ter slovensko in sve-
tovno književnost. Hkrati je 
poslušala osem semestrov 
umetnostne zgodovine pri dr. 
Izidorju Cankarju. Pri zna-
nem slovenskem slikarju im-
presionistu Mateju Sternenu 
je na oddelku za arhitekturo 
štiri leta risala in slikala. Ob-
zorje si je širila na potova-
njih po Češkoslovaški, Italiji, 
Franciji in Avstriji. Sama pra-
vi, da ji je mnogo slikarskega 
užitka nudila tudi naša Dal-
macija. Po končanih študijah 
je poučevala slovenščino in 
francoščino ter risanje na 
gimnaziji v Ljubljani. Ker ji 
ob pedagoškem delu ni ostalo 
dovolj časa za slikanje, se je 
posvetila predvsem ilustrator-
stvu. Sodelovala je v mladin-
skih listih Zvonček, Vrtec, 

Naš rod, Novi rod, Mlado 
jutro, Ciciban in nazadnje pri 
slovenskem mladinskem listu 
Galeb, ki izhaja v Trstu. Po-
leg tega pa je ilustrirala pre-
ko 20 otroških knjig. 

Odkar ne poučuje se je bolj 
intenzivno posvetila oljnemu 
slikarstvu. Slika predvsem 
pokrajine in cvetje. Leži pa 
ji tudi portretno slikarstvo, 
kar je dokazala z avtoportre-
tom iz zadnjih let. Sicer pa 
ljubi impresionistično rahlo 
zameglenost Ljubljane, trpko 
lepoto Krasa, sončno Dalma-
cijo in Gorenjske gozdove, 
skale in vode. 

Do zdaj je razstavljala le 
v Ljubljani in Slovenj Grad-
cu. Vendar sama pravi, da ji 
je slikanje dalo najsrečnejše 
ure v življenju in ji pomagalo 
preko vsega hudega, kar živ-
ljenje vsakomur prinese. Se-
veda pa je prof. Ksenjija 
Prunk širši slovenski javnosti 
znana tudi kot pesnica. Njene 
prisrčne in občutene pesmi 
objavljajo v naši mesečni re-
viji Obzornik, veliko pa tudi 
v slovenskem revijalnem tisku 
v Trstu. 

Slovenski slikarki, ilustra-
torki in pesnici prof. Kseniji 
Prunk iz Ljubljane ob njeni 
retrospektivni razstavi v Na-
potnikovi galeriji v Šoštanju, 
iskreno čestitamo in ji želimo 
še mnogo uspeha v njenem 
umetniškem ustvarjalnem de-
lu. V. K. 

V programu je sodeloval mladinski pevski zbor, ki ga vodi MARIJA ACMANOVA. 

PASKI K O I J A K - legenda in stvarnost 
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Čeprav so že marsikje 
pod okni kmečke skrinje 
zamenjale omare. — t a 
zelo stari način prehrane, 
ki še ni poznal krožnikov in 
ob žlici še ostali jedilni pri-
bor, je torej še v navadi, kar 
najdemo redkokje na Sloven-
skem. Ljudje se spominjajo, 
da so še med prvo svetovno 
vojno uporabljali celo lesene 
žlice in sklede. To p>osodo so 
izdelovali sami doma v zim-
skem času. 

Glinasta posoda in kovinske 
žlice, ki v razvoju kuhinjske 
opreme v mestih, že dolgo ni-
so bile več v rabi, še ubogemu 
Kozjačanu niso dosegljive. Tu-
di to je eden izmed pojavnih 
znakov revnosti s tega pod-
ročja v preteklosti. Redko so 
imeli denar. Glineno posodo 
in drugo pa so lahko kupovali 
le z denarnimi sredstvi. Po 
prvi svetovni vojni pa se po-
javi že v vsaki hiši glinena 
posoda. Cene temu prvotne-
mu blagu so močno padle za-
radi močne konkurence indu-
strijske kovinske posode. 

Glinena posoda se odslej 
močno drži v vsaki hiši na 
Kozjaku. Tako je bilo do ne-
kako 1948. leta, ko se začne 
razkrajati ta stari način pre-
hranjevanja. 

Pri kmetijah, kjer je še v 
navadi, kot vemo, omogoča 
nabavo glinene posode lončar 
v Vitanju. Verjetno je to zad-
nji lončar v širši okolici Koz-
jaka in eden izmed redkih na 
Slovenskem, ki se mu še iz-

plača opravljati to staro obrt. 
Verjetno bo moral v prihod-
nosti, če se bodo kozjaške 
kmetije izvile iz zaostalosti, 
prenehati z delom. Kot pripo-
vedujejo, kupujejo raznovrst-
no glineno posodo v Vitanju, 
ko so tam sejmi. Te sejme 
Kozjačani množično obiskuje-
jo, kar spet manifestira v so-
ciološkem pogledu posebnost 
tega sloja družbe v celotni 
družbeni strukturi. 

le t je pri tem obroku še mošt. 
Zanimivo je, da je ta prvi 
dnevni-, obrok, ki ga poznajo 
samo jboleti, hladen. Za f r u -
štek.al i zajtrk, pa so jedli ve-
činoma ajdove žgance in zelje. 
Za" južno se? ponavl ja : fižol, 
repa, močniki, žganci in zelje. 
Za malo južino so jedli suho 
sadje: in kruh: Tu in tam tudi 
slanino, če težko delajo ali 
pa. samo za težke delavce. Za 
večerjo imajo vročo koruzno 

Svet pod Š p i k o m 
V vrsti jedil oziroma znača-

ju prehrane je za naš Kozjak 
značilno, da ga prištevamo v 
osrednja slovenska področja, 
kjer se pridela manj žitaric, 
ker zanje ni ugodnih reliefnih 
pogojev. Zato prevladujejo v 
prehrani kašnate jedi iz oko-
pavin. To ne velja recimo za 
Dravsko-ptujsko polje, Prek-
murje oziroma kot pravimo 
panonsko področje, kjer se 
močneje uveljavljajo žitarice 
v prehrani, to omogoča raven 
svet, kot pa okopavine. 

Na Kozjaku so ob določenih 
dnevnih obrokih ustal jene do-
ločene jedi. Tako jedo za pred-
fruštek slanino ali špeh, kot 
pravijo, in kruh. Ce je dovolj 
pijače v kleti, pi jejo celo po-

i • „ (10) 
župo, v njo vli jejo hladno ki-
slo mleko in krompir v kosih. 
Tako^ se spominja ena izmed 
Kozjaričank, da je dobivala 
leto, dni, v času. ko je; služila, 
tako večerjo. 

Iz opisanih obrokov razvidi-
mo da prevladuje predvsem 
rastlinska hrana. Preseneča, 
da je v vsakdanj i hrani malo 
zajet kruh, jedo ga le dvakrat 
na dan. Tod je kruha vsesko-
zi primanjkovalo, še danes v 
nekaterih domovih, in ga niso 
smeli jesti kdajkoli se j im je 
zljubilo. Na Kozjaku je črni 
domači kruh mešan (rž, ječ-
men in pšenica). Se pred dru-
go svetovno vojno so v revnih 
kozjaških domovih poznali 
ovsen kruh, ki so mu pravili 
ovsenjak. 

Za peko kruha je bil nekoč 
običajen domači kvas, ki je 
ponekod še v navadi. Kozjan-
čani pravi jo temu domačemu 
kvasu kvasnica. Napravi jo jo 
tako, da vzamejo testo, ki ga 
oblikujejo v ma jhne hlebčke, 
še prej pa so van j e dolili mošt. 
Te hlebčke posušijo na krušni 
peči in tako pridejo do kvasa. 

Poznali pa so tudi bel kruh, 
toda le ob posebnih priložno-
stih. Bel kruh iz pšenične mo-
ke, brez dodatkov, je praznič-
na jed. Jedli so ga ob kmečkih 
praznikih in ob važnejših živ-
l jenjskih dogodkih, (rojstvo, 
svatba, žetev, mlačva itd.). Po-
leg te vrste belega kruha po-
znajo še potico, ki pa jo nade-
vajo z orehi ali makom. Po-
tico pečejo za Božič, Novo le-
to, Veliko noč, Binkošti, Dan 
mrtvih in tudi za državne 
praznike, če je kdo pri hiši, ki 
je zaposlen izven kmeti js tva 
in jih praznuje. 

Zanimivo, da je na Kozjaku 
ohranjen zelo star običaj, da 
daje jo praznični bel kruh tu-
di živalim. Za Božič in Veliko 
noč dobi vsako govedo kos 
belega kruha. Pomen in na-
men tega predkrščanskega re-
ligioznega de jan ja se je med 
l judmi že izgubil. Uživanje be-
lega kruha pa je v prvotnem 
verstvu pomenilo pridobiti na 
zdravju in moči. 

Med bel kruh prištevamo 
krape. Največ so jih pekli se-
veda za pusta. Toda kozjaške 
gospodinje vedo povedati, da 
so jih pekli tudi preko leta, 

Iko še niso poznali peciva, so . 
imeli krapi to funkcijo. Pekli I 
so jih ob rojstvu, svatbi itd. " 

Tu in t am so ustal jene jedi 
ob dnevnih obrokih oživeli 
močniki (koruzni, pšenični), ki 
jih meščanska prehrana ne 
pozna in imamo namesto nj ih 
razne juhe. Če tem primešajo 
fižol ali zelje, dobijo joto. Na-
to razne kaše, te sb jedli pred-
vsem z ju t ra j in zvečer. Mlečna 
prosena kaša je bila otročja 
jed in za bolnike, ješpren in 
leča, s lednje skorajda ne po-
znajo več. 

Iz s t rukture prehrane, ki jo 
poznajo na Kozjaku, prevladu-
jejo okopavine in sočivje. V 
prvotni h ran i je krompir malo 
zastopan, več je repe in zelja. 
Te pojavne sestavine h rane 
kažejo, da je hrana na Kozja-
ku zelo stara. Zgodovinski viri 
nam povedo, da so se l j ud je v 
srednjem veku hranili pred-
vsem z zeljem, repo in bobom. 
Zanimivo, da so bob, stročnico 
starega sveta, še sadili pred 
drugo svetovno vojno. Danes 
pa jo je že povsem izpodrinil 
fižol, ki ga je Evropa spozna-
la po odkri t ju Amerike. Boba 
niso marali in so si na njegov 
račun brili norce. Ba je je med 
zadnjimi na Kozjaku sadil to 
stročnico Banovšek. Če je kdo 
srečeval žanjice, ki so šle žet 
k temu kmetu, se je z nj imi po-
šalil rekoč, danes pa boste jed-
le bob. 

Koruza se je mnogo pre j 
uveljavila v prehrani kot 
krompir , okopavini, ki nam 
jih je tudi omogočilo odkri t je 
Amerike. Krompir je začel v 
prehrani mest in podeželja 
prevladovati šele v 19, stoletju. 

i Na Kozjaku pa še po prvi sve-
tovni vojni ni bil tako pogost 
kot se je dogodilo po drugi. 
Danes je važnejši od zelja in 

I repe. 
Ravno zaradi pozne uvedbe 

Ikrompirja v prehrani Kozjaka, 
l lahko trdimo, da se je tam 
ohranila zaradi tega zelo stara 

[struktura hrane. 
N a j m a n j najdemo v prehra-

*Jni mesa. Med delavnikom ga 
??ni bilo na mizi, razen ob tež-
' kem delu in praznikih. Tudi 
| ob nedeljah so le tu in tam 
: kuhali ali pekli meso. Največ 

so pojedli svinjskega, medtem 
ko je bila govedina zelo redka. 
To so morali kupovati in se 
pojavi šele kasneje v prehrani. 

Prašiče koljejo v zimskem 
času, navadno okrog pusta. Ta 
pojav v kmečkem življenju 
imenujejo koline. To je v bist-
vu lep ljudski običaj, ki se ga 
še drže. Kadar na Kozjaku ko-
ljejo, pokličejo skupaj vso 
žlahto. To ne samo zaradi obi-
lice dela, ki ga napravijo ko-
line, ampak tudi iz družabnih 
vzrokov. Ta pa ni omejen sa-
mo na sorodnike, ampak ob-
dari jo s kolinami tudi sosede. 

Največ mesa so povojili ali 
»zelhali« kot pravijo, še več 
pa slanine, man j klobas. Salam 
še sprva -niso znali delati, tako 
se spominjajo najstarejši . V 
zadnjem času jih najdemo sko-
r a j pri vsaki hiši. 

Zanimivo, da še dosti Kozja-
čanov nosi meso na podstrešje 
dimničnih hiš, k j e r se meso in 
klobase zaradi man j intenziv-
nega dima bolje prezelhajo 
kot v zato nalašč pripravljanih 

zelhancah«. 
Dalje prihodnjič 
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O B Š I R N I D N E V N I RED 
ODBORNIKE J E ZANIMALO 

Sicer pa so odborniki menili , 
da je treba do p r i h o d n j e seje 
pripraviti poročilo o realizacij i 
lani sprejetega p rograma in-
vesticij v komuna lne naprave , 
da bi tako lahko celoviteje 
razpravljali o komunaln i pro-
blematiki. 

Odborniki pa so se vpraše-
vali tudi, z aka j na tem pod-
ročju v Velenju še ni enotne 
in strokovno zadosti usposob-
ljene delovne organizacije. S 
komunalnimi n a p r a v a m i go-
spodari v Velenju KOC, v Šo-
štanju pa Kleparstvo-vodovod. 

SPREMENJEN I N DOPOL-
NJEN UREDITVENI N A Č R T 
ZA G R A D B E N I OKOLIŠ 
ŠMARTNO II 

Potem, ko so odborniki ve-
lenjske občinske skupščine so-
glašali z dopolni tvami odloka 
o prispevku za uporabo me-
stnega zemljišča (tudi o t e m 
poročamo na drugem mestu), 
so obravnavali predlog odloka 
o spremembah in dopolni tvah 
ureditvenega načr ta za grad-
beni okoliš Ve len je — Š m a r t n o 
II. 

Velenjska občinska skupšči-
na je leta 1965 spre je la za-
zidalni načr t za gradbeni oko-
liš Šmartno II. Vendar s tano-
vanjska soseska ni bila zgra-
jena tako, ko t je bilo pred-
videno z zazidalnim načr tom. 

Tako je bilo razš i r jeno samo 
zazidalno območje na vzhod-
nem delu te soseske, deloma 
tudi na južnem delu, spreme-
njeni pa so bili nekoliko še 
načrti za g r a d n j o posameznih 
stavb. Tudi komuna lna ure-
ditev n i ' t akšna , ko t je bila 
predvidena, s p r e m e m b e so 
predvsem pr i cestnem omrež-
ju. V s tanovanjski soseski Ve-
lenje - Šmar tno II je bila 
predvidena ena sama cestna 
povezava, in sicer del Efen-
kove ceste in Tavča r j eva ce-
sta, dohodi k pre težnemu delu 
stanovanjskih zgradb pa so bili 
predvideni v obliki peš poti. 
Z zazidalnim nač r tom pa tu-
di ni bila p redv idena razparee-
Iacija med s tanovan j sk imi 
zgradbami, v e n d a r j e zda j že 
opravljena. Na območju, re-
zerviranem za tr i stolpiče, pa 
je bila zgra jena še ena sta-
novanjska hiša. 

Spremembe in dopolni tve 
ureditvenega načr ta za grad-
beni okoliš Ve len je — Šmar t -
no II so de jansko legalizirale 
stanje, kakršno je, to je raz-
širitev območja, sp remembo 
gabaritov, sp remembo omrež ja 
cest in drugih komuna ln ih na-
prav ter m a n j š o sp remembo 
pri lokaciji t r eh s tanovan jsk ih 
stolpičev na začetku Efenkove 
ceste. 

Spremembe in dopolni tve 
ureditvenega načr ta so bile 
javno razgrn jene ; občani so 
nanje vložili 20 pritožb. Zav-
zemali so se predvsem za u r e 
ditev peš poti od s t anovan j ske 
soseske Š m a r t n o III do sre-
dišča mesta, bili pa so tudi 
proti gradnji t reh stolpičev na 
začetku Efenkove ceste. Ve-
čino predlogov j e spre je l že 
svet za urbanizem in komu-
nalne zadeve, ki j e o n j i h raz-
pravljal na dveh sejah, zavr-
nil je le pri tožbe zoper grad-
njo treh s t anovan j sk ih stol-
pičev, saj so gradi te l j i zaseb-
nih stanovanjskih hiš vedeli, 
da bo do g r a d n j e enk ra t pri-
šlo. 

Predlog sveta za urban izem 
in komunalne zadeve je ob-
činska skupščina Ve len je v 
celoti sprejela in tako spre-
menila in dopolnila uredi tveni 
načrt za gradbeni okoliš Šmar t -
no II. Vendar pa ostanejo v 
tej stanovanjski soseski nere-
šeni še vedno nekater i pereči 
komunalni problemi, zlasti še 
preozka cesta brez poti za peš-
ce in neurejeno o d v a j a n j e vo-
de s cestišča. 

PRIZNANJE Z A DELO P O -
STAJI MILICE IN S O D N I K U 
ZA PREKRŠKE 

S poročilom o delu Pos ta je 
milice in delu sodnika za pre-
krške so bili, kot vse kaže, od-

borniki zadovoljni . Zaost rena 
kaznovalna polit ika sodnika za 
prekrške, p r av tako pa tudi 
večja budnost organov Milice 
v pre tek lem letu sta nedvomno 
opravi l svoje. Zato ni čudno, 
če so odborniki izrekli priL 

z n a n j e za delo tako organom 
milice kot občinskemu sod-
niku za prekrške . Zavzeli pa 
so se hkra t i tudi za reši tev 
vseh tistih problemov, ki one-
mogočajo uspešne jše delo or-
ganov milice. 

Odborniki so na zadn j i seji 
spremeni l i tudi odlok o povra-
čilu stroškov odbornikom in 
članom drug ih kolegi jskih or-
ganov skupščine občine Vele-
nje . O tem je bilo govora že 
na p redzadn j i seji ve len j ske 
občinske skupščine. 

Na p r ihodn jo sejo pa so pre-
ložili r azpravo o sp remembi 
odloka o povrači l ih izvol jenim 
f u n k c i o n a r j e m skupščine ob-
čine in o osebnih te r drug ih 
dohodkih oseb, ki j ih voli ali 
i m e n u j e občinska skupščina. 
Poročilo o delu občinske skup-
ščine ,je šlo v razpravo na zbo-
re volivcev in zbore delovnih 
ljudi 

Predsedn ik ve len j ske občin-
ske skupščine, dipl. inž. Pe t e r 
Krapež , je na zadn j i sej i raz-
grnil p red odbornike d o k a j po-
globl jeno oceno dela občin-
ske skupščine zadnjega sklica, 
ki so jo predložili v razpravo 
na zbore volivcev in na zbore 
delovnih l judi . Občani n a j bi, 
kot so poudari l i odborniki , po-
vedali m n e n j e o tem, kako 
ocen ju j e jo delo tega osrednje-
ga samoupravnega mehan izma 
ve len j ske občinske skupnost i 
oz. kako si n a j zastavi delo 
nova občinska skupščina, ki bo 
izvoljena apr i la . 

V n a d a l j e v a n j u j e bil spre-
je t predlog, da bodo volili 
k m e t j e svoje p reds tavn ike v 
kmet i j sko podskupino zbora 
delovnih skupnost i občinske 
skupščine v nedel jo, 13. apri la , 
to j e istočasno, ko bodo volili 
odbornike za občinski zbor 
občinske skupšč ine in repu-
bliškega poslanca. 

Govora pa je bilo še o iz-
vedbi zborov volivcev in zbo-

rov delovnih l judi . Opravl je-
ni m o r a j o biti do 25. marca , 
na zborih pa n a j bi obravna-
vali tudi p roblemat ikb posa-
meznega k r a j a oz. delovne or-
ganizaci je . 

SPET RAZPRAVA O PRO-
BLEMIH BOLNIŠNICE ZA 
TUBRKULOZO TOPOLŠICA 

Odborniki ve len j ske občin-
ske skupščine so na zadnj i se-
ji spet spregovoril i o proble-
mat ik i Bolnišnice za tuber -
kulozo Topolšica, čeprav raz-
p rava o t e m z dnevn im redom 
ni bila p redvidena . Znani so 
namreč zadn j i predlogi za re-
šitev težavnega položaja t e 
zdravs tvene ustanove. Vse ka-
že, da bo tudi še v n a p r e j To-
polšica služila zdravs tvu. 200 
poste l j n a j bi bilo v p r i h o d n j e 
n a m e n j e n o za z d r a v l j e n j e 
p l jučn ih bolezni, pr i čemer bi 
Bolnišnica za tuberkulozo To-
polšica poslovno sodelovala s 
cel jsko Splošno bolnico. Le- ta 
pa bi postopoma uk in j a l a 
p l jučni oddelk v Novem Celju, 
in sicer novih bolnikov ne bi 
več pošil jal i v Novo Celje. 
Seveda pa pos tav l j a jo Cel jani 
za to pogoj : občina Ve len je 
se mora vkl juč i t i v komuna lno 
skupnos t socialnega zavaro-
v a n j a delavcev Cel je (pred t em 
mora izstopiti iz ravenske 
KSSZ). Ko bo spre je t t a sklep, 
bodo začeli Cel jani poši l jat i 
nove bolnike v Topolščico. 
Preos ta le zmogljivosti Topol-
šice (okrog 130 postel j) pa n a j 
bi bile na vol jo za uredi tev 
doma počitka. 

Soočeni s predlogi za reši tev 
težavnega položaja v Bolniš-
nici za tuberkulozo v Topol-
šici so odborniki ve len j ske 
občinske skupščine sklenili , da 
n a j s amoupravn i organi komu-
na lne skupnost i socialnega za-
v a r o v a n j a delavcev R a v n e na 
Koroškem č i m p r e j p reuč i jo 
p rob lemat iko Topolšice, isto-
časno pa tudi predlog o izstopu 
občine Velen je iz te komuna l -
ne skupnost i in o vkl juči tv i v 
k o m u n a l n o skupnos t socialne-
ga zava rovan ja delavcev Celje. 

(ar) 

Marija Blagotinšek iz Velenja in Jože Melanšek iz Belih 
vod, odbornika velenjske občinske skupščine, sta zastavila troje 
odborniških vprašanj, na katere sta dobila odgovor na zadnji 
seji Skupščine občine Velenje. 

munaln i obr tni center nas tavi l 
čuva ja , pa tudi sicer bo po-
ostren nadzor. 

dne), itd. Zaradi slabih vre-
menskih razmer smo lahko 
odpovedali kandidac i j sko kon-
ferenco in jo sklicali n e k a j dni 
kasneje . 

Zan ima me : k a j j e z radio-
preda jn ik i , ki so bili naročeni 
preko oddelka za narodno ob-

Marija Blagotinšek, odbor-
nica iz Velenja, je zastavila 
naslednji vprašanji: 

0 V jeseni 1968. leta se je 
začelo na večkra tne zah teve Komuna lno obr tni center Ve-
volivcev z u r e j a n j e m j a v n e l en je k l j u b sp re je temu odloku j o ' "od g o v oren " d a se""d*eio*"in 
razsve t l j ave na območju se- povsod ne pobira smeti. Ker n a č i n r e š e v a n j a tako zavlaču-

. . -t?« bodo stanovalci i tak morah 

Problem pa j e v tem, ke r r a m b o občinske skupščine Ve-
rtmiiMOmrt Annrni /irtntA« \ I . , 

l en je v septembru 1968 in kdo 

, „ ,. .. ,. . je, v imenu vseh odbornikov 
plačati odvoz smeti (in sicer okoliških k r a j e v n i h skupnosti 

ve rno od Kidr ičeve ceste v Ve-
l en ju , zlasti še ob Stanetovi 
cesti, ki je od vseh n a j b o l j od površ ine s tanovanja) , bo v pr^ahtevam^^Va' 'se°7r is topi 
prometna . J a v n o razsvet l javo p r i h o d n j e le malo pr imerov, -
so ure jeva l i od vzhodnega dela da bi sami odvažali smeti in 
Stanetove ceste do parka pri j ih odlagali na mestih, k j e r 
o t roškem vr tcu , preostal i del to ni dovol jeno. Seveda pa je 
te ceste skozi gozd vse do ru - potrebno, da K o m u n a l n o obr t -
darskega doma pa j e ostal_ brez ni center začne č impre j z do-
j avne razsvet l jave, in to k l j u b s lednim i z v a j a n j e m odloka, 
obl jubi na seji občinske skup- Jože Melanšek, odbornik, pa 
ščine, da bodo uredi l i j avno je takole povprašal: 

# Že v letu 1968 sem posta-
vil v p r a š a n j e v zvezi z orga-

razsvet l javo ob vse j Stanetovi 
cesti. Zan ima me, k j e so vzro-
ki, da ob l juba ni bi la izpolnje-
na in k a j "bo s tor jeno, da bo 
venda r l e nape l j ana j avna raz- dogodkih sem se s k u p a j s pred-

k načr tn i UKV povezavi Ve-
ien ja z okoliškimi k ra j i . T>i 
povezava n a j služi civilni za-
ščiti, vsakodnevnim po t rebam 
k r a j e v n i h skupnost i in ne na-
zadn je tudi v narodnoobramb-
ne zadeve. 

Na v p r a š a n j e Jožeta Melan-
ška j e odgovoril Vlado Repen-
šek: 

Oktobra 1968 j e bilo naro-
nizacijo UKV zveze v naši ob- čenih 7 apara tov , rad iopre jem-
čini. Po lanskih avgustovskih nikov, in pa večja sp re jemno 

sve t l java ob Stanetovi cesti 
in še ob neka te r ih d rug ih ce-

sednikom občinske skupščine 
Ve len je zavzel za to, da smo 

odda jna pos ta ja za občinsko 
središče. Rad iopre jemnike so 
dobili v Velen ju pred n e k a j 

stah, ki povezuje jo Stanetovo p o i z k u s i l i t ranzis torske radio- dnevi, na večjo sprejemno-od-
cesto s Kidr ičevo cesto v Ve-
l e n j u ? 

Izidor F lo r j an , načelnik od-
delka za gospodarstvo in f i -
nance, j e pojasnil , da je izde-
lan nač r t za uredi tev j avne 
razsve t l jave na celotnem ob-
močju, o ka t e r em je vpraše-
vala odbornica Blagotinškova 

p re j emnike (last ce l jske Gor-
ske reševalne službe) na vseh 

d a j n o postajo, ki je tudi že na-
ročena in plačana, pa še ča-

območj ih naše . občine. Zveza kajo , ke r so jo po oprav l j enem 
se je pokazala ko t izredno t es t i r an ju vrni l i proizvajalcu. 
ugodna, tudi za n a j b o l j od-
da l j ene k r a j e v n e skupnost i . 

V zadn j i zimi, ob smučar -
skih teča j ih v Belih vodah, 

P o r a j a pa se vprašan je , k j e 
n a j bi namest i l i spre jemno-
odda jno posta jo . Nameščena 
bi mora la biti v taki ustanovi , 

sem si izposodil t e p r e d a j n i k e k j e r de la jo neprek in jeno vse 
Lani so opravil i toliko del, kot z a organizaci jo t ekmovan j . Po- dneve. Zaradi moteni ki iih 
je bi lo d e n a r j a . Letos bodo z - • • - - • - J 

deli nada l jeva l i in je mogoče 
pr ičakovat i , da bo u r e j e n a j av -
na razsve t l java ob celotni Sta- l i n 0 . Edina s ta lna zveza j e bila 

v dneh, ko so globok sneg in 
zameti zavrl i povezavo z do-

DELO NORA BITI KONKRETNEJŠE 
(nadaljevanje) • 

finacirajo. Nerazumljivo, pa 
vendar je res, da so za vsako 
delovno organizacijo ali nji-
hovo skupnost, ki jih financi-
ra občinski proračun, različni 
kriteriji, četudi se delo med 
seboj tako ne razlikuje. Neka-
tere službe imajo stalno pred-
nost, najpogostejše so pri-
pombe na račun družbeno-po-
litičnih organizacij in sodstva. 
Se večje razlike nastajajo ali 
so že neprimerlj ive na področ-
ju zdravstva. Medtem, ko ima-
jo v zdravstvenem domu in v 
lekarnah dobre osebne dohod-
ke, so osebni dohodki v sana-
toriju Ravne izredno nizki. V 
posebnem položaju j e Bolnica 
za TBC Topolšica. 

Nekatere ugotovitve iz po-
ročila j e na občnem zboru 
dopolnil predsednik medob-
činskega odbora sindikata 
družbenih dejavnosti Mozirje 
— Velenje, Stane Žula. Pose-
bej zanimiva je ugotovitev, ki 
govori o tem, da je članstvo 
v zadnjih dveh letih vendarle 
spoznalo pomen in potrebo po 
aktivnosti v sindikalnem delu. 
N a to je nedvomno vplivala 
gospodarsko-družbena refor-
ma z vsemi procesi, ki jih je 
pogojila, potreba po večji gos-
podarnosti , odgovornejši 
medsebojni odnosi. Stane Zu-
la je posebej podčrtal, da se 
po uvedbi načel gospodarsko-
družbene reforme vrste ukre-
pov, predvsem pa posledic, 
niso vsi zavedali v zadostni 
meri. Nekateri ukrepi so bili 
začasni in prenagli (kot npr. 
ukinjanje delovnih mest , 
zmanjševanje potrošnje na 
področju družbenih služb 
itd.), drugi pa spet izredno 
hitri in boleči. Prišlo je tudi 
do velike prelomnice v go-
spodarjenju s precejšnj imi 
sredstvi za m o č n o omejeno 

potrošnjo, kar j e najbolj očit-
no v zdravstvu, socialnem za-
varovanju in pri zavodih za 
zaposlovanje. 

In če je bila kdajkoli do-
slej sindikalna organizacija 
postavljena pred izredno od-
govorne naloge, po tem je prav 
gotovo zdaj, ko stremimo za 
doslednim izvajanjem reform-
nih načel, je poudaril Stane 
Žula. »Samo dobro priprav-
ljeni in s a m o z uspešnim de-
lom se b o m o kot organizacija 
sindikata družbenih dejavno-
sti lahko vključevali v priza-
devanja za enotno vrednotenje 
družbenega dela na našem po-
dročju. Biti moramo inicia-
torji sindikalnega dela, vseh 
misl i in akcij. Ce pa hočemo, 
da bo naše delo uspešno, ga 
m o r a m o programirati. Pro-
grami dela morajo biti kon-
kretni, taki, da bo vsakdo ve-
del, kaj b o m o delali, kdo b o 
izvrševal nalogo, do kdaj mo-
da biti delo opravljeno in na 
kak način.« 

Razprava na občnem zboru 
medobčinskega odbora sindi-
kata družbenih dejavnosti Mo-
zirje — Velenje je pravzaprav 
potrdila navedbe v poročilu 
in referatu in hkrati potrdila 
usmeritev bodočega dela tega 
medobčinskega odbora sindi-
kata družbenih dejavnosti . 

Opozoriti velja samo na 
osnovno vodilo nadljnjega de-
la medobčinskega odbora sin-
dikata družbenih dejavnosti 
Mozirje — Velenje: » S a m o 
dobro organizirano delo in 
spoznanje, kaj hočemo, nas 
mora voditi pri nadaljnjih 
prizadevanjih, da bomo lahko 
opravičili zaupanje članstva. 
To pa bomo dosegli z zavest-
jo, da smo družb eno-politična 
organizacija delavcev!« 

netovi cesti. V p r a š a n j e pa je, 
ali bo letos še toliko dena r j a , 
da bi uredil i j avno razsve t l ja -
vo tudi ob drugih cestah, ali 
p a bodo ta dela izvajal i pozne-
je. 

9 Že večkra t sem na seji 
občinske skupščine opozar ja la , 
da nekater i las tniki zasebnih 
s t anovan j sk ih hiš in celo de-
lovne organizaci je od laga jo 
smeti v pa rku ob ot roškem 
vr tcu na Slandrovi cesti in v 
gozd severno od Stane tove 
ceste v V e l e n j u . Od lagan j e 
smeti na tem mes tu je nehi-
giensko in kvar i izgled tega 
dela našega mesta . Zarad i tega 
želim pojasnilo, z a k a j se odla-
g a n j e smeti na nedovol jenih 
mest ih k l j u b opozorilom ni do-
vol j učinkovi to p regan ja lo in 
k a j bo stor jeno, da bi bilo 
od lagan je smeti z u n a j prosto-
rov, k j e r j e to dovoljeno, za 
vsele j p reprečeno? 

Izidor F lo r jan , načelnik od-
delka za gospodarstvo in f i-
nance, j e povedal, da bo Ko-

sebno uspešna pa je bila zveza povzročajo stroji , ni mogoče 
namest i tev te nap rave na rud-
niku. V zdravs tvenem domu 
pa za to n e kažejo več je zani-
man je , pa čeprav bi bilo po-
tem mogoče opremit i z UKV 
apara t i tudi reš i lne avtomobi le 
in bi bila t ako vzpostavl jena 
tudi s ta lna zveza med rešil-

s pomočjo UKV rad iopre jem-
nikov. Omogočila n a m je, da 
smo pravočasno spravi l i v do-
lino porodnico, pre je l i zdrav-
niško pomoč, p r e h r a n o za tr-
govino (cesta j e bila v n a j h u j - n imi avtomobil i in zdravstve-
šem odpr ta samo eno dopol- n im domom. 

BARVNE FOTOGRAFIJE 
SEDAJ TUDI ZA AMATERJE 

F0T0-PAJK - VELENJE 
t r edno razv i j a vse vrs te c o l o r f i lmov te r izdeluje 
1 original AGFACOLOR povečave vseh velikosti . Color 
« povečave izdelu jemo tudi od color dia f i lmov. Foto-
i a m a t e r j i dobi jo BREZPLAČNO STROKOVNO NAVO-
• DILO za f o t o a m a t e r j e z ba rvn imi f i lmi. Barvni f i lmi 
• so a m a t e r j e m n a razpolago v vseh velikostih. Brez-
• obvezno se l ahko prepr iča te o visoki kval i tet i in nizki 
| ceni! 

Program razvoja I n s r e d s t v a 
Velenjska občinska skupšči-

na je uvrst i la na dnevni red 
z a d n j e se je tudi r azpravo o 
kmet i j s tvu . Odborniki so o t e j 
problemat ik i ž ivahno razprav-
l jal i in sprejel i v rs to zanimi-
vih predlogov in sklepov. 

V poročilu, ki ga j e pr iprav i l 
za sejo občinske skupščine svet 
za gospodarstvo, j e doka j po-
drobno predočena problemat i -
ka kmet i j s tva . P redvsem poro-
čilo poudar j a , da tudi v velenj -
ski občini že n e k a j časa ugo-
t a v l j a j o p rob leme oziroma te-
žave, v e n d a r pa istočasno ni 
konkre tn ih predlogov za reši-
tev težavnega položaja . Ustrez-
nih p rogramov ni, niti nihče 
ne ve, ka t e r e panoge kaže v 
p r i h o d n j e pospeševati . Ugotov-
l j eno je, da bi bila po t rebna 
zna tna invest ic i jska v l a g a n j a 
v obnovo sadovnjakov, potreb-
na bi bila uredi tev zemljišč, 
men ja t i pa bi kazalo tudi 
s t ruk tu ro živine. Za vse to pa 
je, k a r j e razuml j ivo , pot reben 
denar . 

Na seji ve len j ske občinske 
skupščine je bilo predlagano, 
da n a j bi ustanovil i poseben 
sklad za pospeševanje kmet i j -
stva, v katerega n a j bi vpla-
čevale dena r tudi delovne or-
ganizacije. Občinska skupščina 
pa n a j bi nameni la namensko 
za k r ed i t i r an j e p rogramov za 
nap redek kmet i j s tva denar , ki 
ga zbere na račun kmečk ih 
davkov. Seveda pa bi bil isto-
časno pot reben d o k a j konkre-
ten p rogram razvoja, da bi de-
nar tudi k a r n a j b o l j nač r tno 

uporabil i . Nosilec akc i je za iz-
delavo p rog rama razvoja kme-
t i j s tva pa n a j bi bil svet za 
gospodarstvo ve l en j ske občin-
ske skupščine. 

Venda r pa tudi samo pro-
grami in razpoložl j iva investi-
ci jska sredstva ne bodo omo-
gočili nap redka kmet i j s tva . 
Kmete , zlasti pa še mladino, 
je t r eba usposobit i za delo. 
Zato je predlagano, da n a j bi 
pouk kme t i j s tva spet uvedli v 
osnovne šole, organizirat i pa 
bi kazalo tudi r azne druge 
oblike izobraževanja in uspo-
s a b l j a n j a kmetov . Seveda pa 
bo mora la nudi t i kme tom več-
jo s t rokovno pomoč tudi šo-
š tan j ska kmet i j ska zadruga. S 
temi in še z neka te r imi drugi-
mi ukrepi bi morda zagotovili, 
da bi mladi v več j em številu 
osta ja l i doma na kme t i j ah . 

V razprav i o kmet i j sk i pro-
blemat iki smo na zadnj i seji 
ve len j ske občinske skupščine 
slišali tudi dva zanimiva pred-
loga, ki bi j ih nedvomno mo-
rali podrobne je preuči t i pri-
stojni republ iški organi . Govo-
r imo namreč o potrebi po eko-
nomizaci j i proizvodnje , venda r 
istočasno obseg pro izvodnje v 
kmet i j s tvu o m e j u j e m o z zem-
l j iškim maks imumom. Poseben 
problem pa so obremeni tve 
mlad ih kmetov, ko p revzamejo 
posestvo. Izplačila dediščin in 
druge obveznosti n a j v e č k r a t 
onemogočijo mlade k m e t e za 
vrs to let vnapre j . Zarad i po-
m a n j k a n j a d e n a r j a namreč ne 
more jo kupi t i s t ro jev in dru-

ge mehanizaci je , ne morejo 
ure ja t i zemljišča, obnavl ja t i 
sadovnjake , men ja t i s t ruk tu-
ro živine itd. Tako so mladi 
kmet je , čeprav so pr ip rav l jen i 
u m n e j e gospodarit i , prisi l jeni 
večkra t životarit i , vendar ne 
po lastni krivdi . (ek) 

POSVETOVANJE 
Predstavniki republiške kon-

ference SZDL Slovenije so se 
prejšnji teden pogovarjali v 
Velenju s predstavniki tam-
kajšnjh občinskih vodstev 
družb eno-političnih organiza-
cij o predlogu kandidatne 
liste za sestav slovenske de-
legacije z.a zbor narodov Zvez-
ne skupščine ter ocenili delo 
občinske kandidacijske kon-
ference ter medobčinskih kon-
ferenc v Velenju in Celju, 
kjer so izbrali kandidate za 
poslance republiške in zvezne 
skupščine. 

Beseda je tejcla tudi o pri-
pravah na drugo sejo občinske 
kandidacijske konference. Ta 
bo v Velenju, kot računajo, 
8. aprila, na njej pa bodo ob-
ravnavali teze o »Socialistični 
zvezi delovnih ljudi Slovenije 
danes«, zraven tega pa verifi-
cirali mandate članom sloven-
ske delegacije za zbor nar<S-
dov. 

— m — 



SPREJET PREDLOG SVETA ZA KOMUNALNE ZADEVE IN URBANIZEM 

ZVIŠAN PRISPEVEK 
Delovne organizacije na ob-

močju Velenja boilo plačevale 
večji prispevek za uporabo 
mestnega zemljišča • Na ta 
način bo mogoče sproti komu-
nalno urejati zemljišča, name-
njena za stanovanjsko izgrad-
njo. 

Velenjska občinska skupšči-
na je na seji prejšnji pone-
deljek obravnavala — med 
drugim — predlog odloka o do-
polnitvi odloka o prispevku za 
uporabo mestnega zemljišča. 
Predlog je pripravil svet za 
urbanizem in komunalne zade-
ve, na seji pa ga je obrazložil 
odbornikom velenjske občin-
ske skupščine Ivo Gorogranc. 

Ni treba posebej naglašati, 
da se je tudi v Velenju v zad-
njih letih močno razmahnila 
stanovanjska izgradnja, zlasti 
še gradnja zasebnih stanovanj-
skih hiš. Zaradi pomanjkanja 
denarja v prejšnjih letih, ko 
komunalnega prispevka še ni 
bilo, vrsta komunalnih objek-
tov še ni zgrajenih oziroma 
urejenih, in to že v zazidalnih 
stanovanjskih soseskah. Neka-
terih pa sploh niso niti začeli 
graditi. 

Tako ob marsikateri ulici v 
Velenju, ki je že urejena, še 
ni javne razsvetljave, na Ljub-
ljanski in Koroški cesti v Ve-
lenju še ni modernizirana in 
urejena kanalizacija, dokonča-
nih pa prav tako tudi še ni 
vrsta komunalnih objektov v 
stanovanjskih soseskah Šmart-
no II, Konovo in Za gradom. 
Poseben problem predstavlja 
komunalna ureditev stano-
vanjskega naselja Pesje, k jer 
se je močno razmahnila grad-
nja zasebnih stanovanjskih 
hiš, ni pa dovolj denar ja za 
urejanje komunalnih naprav. 

Poraja pa se tudi vprašanje, 
kako zagotoviti potreben denar 
za ure janje mestnega zemlji-
šča na področjih, k je r naj bi 
gradili v prihodnje. Predvsem 
izstopa zahteva za komunalno 

ureditev zazidalnega območja 
za družinsko izgradnjo »Stara 
vas«, za blokovno gradnjo med 
Pako in starim delom Velenja 
ter na industrijskem območju. 
Obstoječi viri dohodkov, to je 
prispevek za uporabo mestne-
ga zemljišča, vodarina in ka-
nalščina, ne zadoščajo za krit-
je vseh izdatkov za potrebno 
komunalno ureditev. Vedeti je 
namreč treba, da velja komu-
nalna ureditev zemljišča za za-
sebno stanovanjsko hišo od 
25.000 do 30.000 dinarjev, pri 
blokovni izgradnji pa za eno 
stanovanje polovico manj . 

Zaradi tega, ker tudi prej 
ni bil predpisan investitorjem 
komunalni prispevek oziroma 
so bila porabljena za to druž-
bena sredstva, je svet za ko-
munalne zadeve in urbanizem 
predlagal velenjski skupščini, 
da na mestnem območju zviša 
prispevek za uporabo mestne-
ga zemljišča, in to izključno 

delovnim organizacijam. Tako 
bi v Velenju zbrali letno na-
mesto enega milijona okrog 
2,650.000 dinarjev prispevka za 
uporabo mestnega zemljišča. S 
tem bi bil zagotovljen stalni 
vir dohodkov za komunalno 
urejanje zemljišč in bi bilo 
mogoče torej zemljišča sproti 
komunalno urediti, in sicer 
tako na območjih, k jer je 
predvidena blokovna izgrad-
nja, kot tam, k jer bodo gradili 
zasebne stanovanjske hiše. 

Poudariti velja, da je vpe-
ljan višji prispevek za upora-
bo mestnega zemljišča, in sicer 
za štirikrat, le za delovne or-
ganizacije na območju mesta 
Velenje. Občani v Velenju, 
prav tako pa tudi občani in 
delovne organizacije v Šošta-
nju in Smartnem ob Paki, pa 
bodo plačevali prispevek za 
uporabo mestnega zemljišča v 
stari višini. 

(k) 

š p o r t š p o r t š p o r t 
VELESLALOM 

ZA KAJUHOV POKAL 

RADIO TV SERVIS VELENJE 
VZDRŽEVANJE IN STROKOVNA 
POPRAVILA TV IN 
RADIO APARATOV 
GARANCIJSKA IN SERVISNA PO-
PRAVILA NASLEDNJIH TOVARN: 

ISKRA Kranj 
RIZ Zagreb 
RUDI ČAJEVEC Banja Luka 
RAPID Beograd 

PRIDITE IN PREPRIČALI SE BOSTE 
O DOBRI KVALITETI POPRAVIL 
PRIPOROČA SE SERVIS VELENJE 
IGMT0V ALEKSANDER, 
ŠALEŠKA 16 (nebotičnik) 

Na odličnih smučarskih te-
renih na Golteh je Partizan 
Šoštanj priredil 13. tradicional-
ni veleslalom za Kajuhov po-
kal. Organizatorju se je prvot-
no prijavilo preko 120 tekmo-
valcev, vendar pa se je na 
startu zbralo le 45 smučarjev 
iz 7 klubov. 

Tekmovanje je potekalo v 
odličnih snežnih pogojih. Pro-
ga je merila 1100 m s 300 metri 
višinske razlike in 40 vratci. 
Bila je zelo hitra in zahtevna. 

Pri mladincih so se najbol j 
izkazali Slovenjgradčani, zelo 
dobro pa so smučali tudi Ve-
lenjčani. Posebno se je izkaza-
la Nevenka Kugonič, ki je od-
lično presmučala težko progo. 
Med člani je zmagal Domžal-
čan Zupan, Bojan Menhart pa 
je bil drugi. Favorita v članski 
konkurenci, šoštanjčana Za-
keršnik in Pusovnik pa sta za-
radi padca odstopila. . 

Prireditelj tokrat ni podelil 
prehodnega pokala Karla De-
stovnika-Kajuha, ker je nasto-
pilo premalo ekip. Podelili pa 

so Kajuhove plakete trem tek-
movalcem, ki so dosegli naj-
boljše čase. 

Rezultati: 
Mladinke: 
1. Nevenka Kugonič Vel) 

1:15.6 
Mladinci: 
1. Oto Krivec (Slgr) 58.9 
2. Vili Satner (Slgr) 59.1 
3. Drago Vidmar (Domž) 

1:01.0 
4. Dani Kugonič (Vel) 

1:02.5 
5. Marko Klemenčič (Vel) 

1:03.1 
6. Peter Dobrilo (Domž) 

1:03.3 
7. Oto Kugonič (Vel) 1:03.6 
Člani: 
1. Jože Zupan (Domž) 

1:00.3 
2. Bojan Menhart (Šošt) 

1:01.2 
3. Albert Razgoršek (Slgr) 

1:01\4 
4. Franc Tajnik (šošt) 

1:04.4 
5. Alojz Bole (Šošt) 1:04.6 

Skromen izkupiček Velenjčanov 
V nadal jevanju prvenstva 

slovenske conske lige vzhod 
sta predstavnika velenjske ob-
čine enajsterici Velenja in 
Šmartnega, ka j različno začeli. 
Medtem ko so Šmarčani zabe-
ležili izdatno zmago nad Ba-

kovci, so Velenjčani le z veliko 
težavo osvojili eno točko proti 
Fužinarju iz Raven. Med dru-
gimi srečanji pa preseneča po-
raz Drave iz P tu ja proti Osan-
karici. 

Velenje - Fužinar 2:2 (1:2) 

§ 1 1 VE NJI M A Š m KRONI [KA 

Gostje iz Raven so že v pr-
vih minutah igre presenetili 
domačine s hitro igro, ter v 10. 
minuti vodili z 2:0. Malo pred 
koncem prvega dela pa so 
gostje pomagali rezultat zniža-
ti, zadeli so v lastno mrežo. 

V nadal jevanju so si doma-
čini močno prizadevali popra-
viti zamujeno. Po nekaj prilož-
nostih je le uspelo iznajdljive-

mu Devicu ukaniti vra tar ja 
Fužinarja. Gostje so po preje-
tem golu protestirali tako, da 
je moral sodnik na posredo-
vanje delegata izključiti vra-
tar ja gostov. 

Velenje — Devič (Keršič), 
Kuret, Ramšak, Lipar, Koren, 
Nežmak (Lipovšek), Zlodej, 
Gojevič, Zmazek, Topčič, Ko-
stanjšek (Devič). 

Najvišja prispevna 
stopnja v Sloveniji? 

Občinska skupščina Slovenj 
Gradec je določila, da bo v 
letu 1969 znašala stopnja pri-
spevka iz osebnega dohodka 
delavcev kar 5,20%. Tako. so 
v tej koroški občini po vsej 
verjetnosti vpeljali najvišjo 
prispevno stopnjo iz osebnega 
dohodka za občinski proračun 
v vsej naši republiki. 

Pred sprejemom te odločit-
ve so se v Slovenj Gradcu po-
svetovali z vsemi delovnimi 
organizacijami. S skupnimi 
prizadevanji so torej zagotovi-
li denar za financiranje najnuj-
nejših proračunskih potreb, 
zraven tega pa še 530.000 din 
za odplačilo anuitet za zadnje 
investicije v zdravstvu in šol-
stvu ter 510.000 din za preure-
ditev II. osnovne šole v Slo-
venj Gradcu. 

Partizanski kotički 
po šolah 

Na občinskem združenju 
Zveze borcev NOV Slovenj 
Gradec so se odločili, da bodo 
v letošnjem letu pričeli po šo-
lah z urejanjem partizanskih 
kotičkov. Na šolah govorijo o 
narodnoosvobodilni vojni, 
prav tako pa tudi o najvaž-
nejših dogodkih na območju 
posameznega šolskega okoli-
ša. Vendar ustreznih ponazo-
ril ni. 

V Slovenj Gradcu so se za-
to odločili, da bodo za vsako 
šolo na njihovem območju 
uredili kroniko dogodkov iz 
časov NOV, se pravi parti-
zanski kotiček. 

Prvi tak kotiček so prejšnji 
mesec odprli na osnovni šoli 
v Doliču, ko so tam prosla-
vili 25-letnico prihoda XIV. 
divizije na območje Paškega 

Kozjaka in Doliča. Prihodnji 
mesec pa bodo uredili že drugi 
partizanski kotiček, in sicer v 
osnovni šoli na Paškem Koz-
jaku. 

Stanovanjska 
problematika 
borcev NOV 

V Slovenj Gradcu bi rabili 
za rešitev stanovanjske pro-
blematike udeležencev NOV 
nekaj nad 5 milijonov dinar-
jev, predvsem še zaradi tega, 
ker so v nekaterih delovnih 
organizacijah prenehali z 
odobravanjem posojil borcem 
NOV, menda zato, ker naj bi 
to reševali s sredstvi posebne-
ga sklada v občini. 

25 borcev iz Slovenj Gradca 
prosi za dodelitev stanovanja 
v družbeni lastnini, 207 čla-
nov ZZB NOV prosi za dode-
litev posojila za preureditev 
stanovanjskih hiš oz. stano-
vanj, 47 prosilcev pa bi rado 
posojilo za nakup stanovanja 
oz. za gradnjo lastne stano-
vanjske hiše. 

Potujoča razstava 
o razvojni poti KPJ 

Ob 50-letnici Zveze komu-
nistov Jugoslavije bo Muzej 
ljudske revolucije Slovenj 
Gradec pripravil potujočo 
razstavo o razvojni poti Ko-
munistične partije oz. Zveze 
komunistov v Mežiški, Mis-
linjski in Dravski dolini ter 
o povojni izgradnji v vseh šti-
rih koroških občinah. Razsta-
va bo obiskala vsa večja sre-
dišča in šole v občinah Slo-
venj Gradec, Ravne na Ko-
roškem, Dravograd in Radlje 
ob Dravi. 

Razstava 
slovenskih 
umetnic 

likovnih 
Šmartno - Bakovci 5:2(1:1) 

Ta mesec je bila v dvorarri 
Umetnostne galerije v Slovenj 
Gradcu odprta peta tradicio-
nalna razstava del slovenskih 
likovnih umetnic. Razstavlje-
no je bilo okrog 80 kipov, slik, 
grafik in ilustracij 18 avtoric. 

Tudi v prihodnje 
50 odbornikov 

Občinska skupščina Slovenj 
Gradec bo imela tudi v pri-
hodnje 50 odbornikov, in si-
cer 25 v občinskem zboru in 
25 v zboru delovnih skupno-
sti. Za zbor delovnih skupno-
sti bodo izvolili 16 odborni-
kov zaposleni v gospodarstvu, 
4 zaposleni v kmetijski zadru-
gi oz. člani KZ, po 2 odborni-
ka pa bodo izvolili zaposleni 
v zdravstvu in šolstvu, 1 od-
bornik pa bo predstavnik za-
poslenih v javni upravi in v 
državnih organih. 

Zaradi vajencev 
manjše obveznosti 

V Slovenj Gradcu že nekaj 
časa spodbujajo zaposlovanje 
vajencev. Zasebnemu obrtni-
ku zmanjšajo za vsakega va-
jenca, ki ga sprejme v uk, 
za 10% dajatve. 

Domicil Zidanškovi 
brigadi 

Občinska skupščina Slovenj 
Gradec bo ob letošnjem ob-
činskem prazniku — 8. juniju, 
podelila domicil brigadi Mi-
loša Zidanška. Hkrati pa bo-
do preimenovali osnovno šolo 
v Smartnem pri Slovenj Grad-
cu v osnovno šolo Pohorskega 
bataljona. 

Gostje so v prvem delu bili 
enakovreden nasprotnik doma-
činov, ki so že v 3. minuti do-
segli gol. Do odmora so gostje 
rezultat izenačili. V nadaljeva-
nju pa so Šmarčani prevzeli 
pobudo ter povsem nadigrali 
nasprotnika. Najbolj se je iz-
kazal"Tajnik, ki je dosegel kar 
tri gole in vratar Bolfek, ki je 
obranil 11-metrovko. Ostala 
dva zadetka sta dosegla Pokor-
ni in Krajnc. 

Šmartno — Bolfek, Berd-
nik II, Berdnik I, Pokleka, 
Podgoršek (Cimperman), Drev, 
Hohnec, Polak, Prašnikar (Po-
korni), Tajnik, Krajnc. 

Ostali rezultati 12. kola: 
Celulozar - Žalec 5:1 (1:0) 
Rače - Steklar 3:3 (1:2) 
Sever - Branik 0:1 (0:1) 
Osankarica — Drava 3:1 (1:0) 

ŠTAJERSKA 
in 

KOROŠKA 
v 

REVOLUCIJI 
osrednja 
proslava 

štajerskih 
in 

koroških 
partizanskih 

enot 
pohoda 

xiv. divizije 
in 

ustanovitve 
OF 

Slovenije 
27. aprila 1969 

VELENJE 

Lestvica: 

Drava 12 9 2 1 35:12 20 
Celulozar 12 8 2 2 36:23 18 
Velenje 12 6 3 3 29:16 15 
Fužinar 12 6 2 4 37:26 14 
Branik 12 4 4 4 23:26 12 
Steklar 12 4 3 5 35:31 11 
Šmartno 12 5 1 6 33:35 11 
Rače 12 4 3 5 30:36 11 
Sever 12 4 2 6 22:23 10 
Osankarica 12 4 2 6 20:31 10 
Bakovci 12 3 0 9 19:34 6 
Žalec 12 3 0 9 18:44 6 

SMUČANJE 
Na športni dan so dijaki Ve-

lenjske gimnazije izvedli pr-
venstvo v veleslalomu v Mi-
slinji. 

Pri dijakih so bili najboljši 
Boris Bezlaj 52,0, Oto Kugonič 
52,6, Marko Klemenčič 54,0. 
Pri di jakinjah pa Tatjana 
Tkavc 32,6, Vlasta Štajner 33,2, 
Tea Cverlin 39,0. 

KOŠARKA 
Na medobčinskem srednje-

šolskem prvenstvu v košarki 
so učenci ŠŠD RŠC dosegli 
drugo mesto za gimnazijo 
Celje. 

Dijakinje gimnazije Velenje 
pa so prav tako zavzele drugo 
mesto za Celjankami. 

DVIGANJE UTEŽI 
Na republiškem prvenstvi 

za mladince v dviganju utež 
so velenjski dvigalci osvojili 3 
mesto — Bogdan Adamič 29! 
kg, Cveto Globočnik 235 kg ii 
Ivan Jevševar 235 kg. Antoi 
Rupnik pa je bil drugi s 187,! 
kg. 

Ramšakova 
pred 

Vero Nikolič 
Državnega prvenstva v krc 

su, ki je bil v Subotici se j 
udeležila tudi skupina velen; 
skih atletov. Skupno je naste 
pilo 350 tekmovalcev iz 53. a1 
letskih klubov širom Jugosls 
vije. Organizacija tekmovanj 
ni bila na ravni državnega pi 
venstva. 

Velenjski atleti so nastopi 
v treh disciplinah: v teku n 
3000 m mlajši mladinci, n 
6000 m mlajši člani in v tek 
na 2000 m članice. 

Posebno gre omeniti tek čl; 
nic, k jer so se našle tri naš 
mlade tekačice v skupini 
večkratno državno prvakin; 
in svetovno prvakinjo na 800 i 
Vero Nikolič. Najbolj se je i 
kazala Darinka Ramšak, ki , 
zavzela deveto mesto prt 
Vero Nikolič, ki je pritekla r 
cilj 14., takoj za njo pa je bi 
Marija Novinšek, Betka Vogl 
pa se je uvrstila na 17. mest 
V ekipni uvrstitvi so Velen 
čanke dosegle odlično tret 
mesto. 

Pri mlajših mladincih se 
najbolje uvrstil Miran Cas i 
17. mesto, Tone žižmund 
bil 18., Jože Voglar pa 19., m< 
50 tekmovalci. Ekipno pa 
zasedli t re t je mesto. 

Tudi mlajši člani so se k 
ekipa odlično uvrstili na tret 
mesto. Najboljši je bil V 
Žekš — 24. mesto, Anton Ved 
nik 25.. Koselj 28. in Jože V 
grin 35. 

Velenjski atleti so tudi t 
krat dokazali, da vztrajno n 
predujejo in da se bodo v b 
doče na podobnih tekmovanj 
potegovali za vidnejše mesto. 

RAZGLAS 

1941-1969 

FOTOGRAFSKO UČEN-
KO, inteligentno, s popolno 
šolsko izobrazbo, ki ima ve-
selje do fotografskega po-
klica, sprejme FOTO PAJK 
Velenje. 

Opozarjamo zavezance, ki 
morajo plačati prispevek za 
uporabo mestnega zemljišča, 
da je dopolnjen odlok o pri-
spevku za uporabo mestnega 
zemljišča (Ur. vestnik občine 
Velenje, št. 1-9/67), ki določa, 
da so zavezanci sami dolžni 
prijaviti vsako spremembo, ki 
vpliva na višino odmere pri-
spevka. Zavezanec bo obre-
menjen s prispevkom vse za 
nazaj, odkar je nastala spre-
memba. 

Odlok določa denarno ka-
zen do 500 dinarjev za pravne 
osebe, če v predpisanem roku 
ne prijavijo občinskemu u-
pravnemu organu, ki je pri-
stojen za komunalne zadeve, 
površin od katerih se plačuje 
prispevek za uporabo mest-
nega zemljišča ali ne javi 
sprememb, ki vplivajo na vi-
šino prispevka. Za odgovorne 
osebe in občane pa denarno 
kazen do 100 dinarjev za 
storjen prekršek. 

Za mestno zemljišče se šte-
je zemljišče v ožjih gradbenih 
okoliših in gradbenih okoliših, 

ki jih zajema urbanistični r 
črt ali odlok skupščine, ki 
načrt nadomestuje. 

Oddelek za gospodarst1 

Skupščine občine Velen 

LEP LOVSKI 
PLEN 

V Skormem so se pojav 
divji prašiči. Lovcu Jože 
Kugovniču, p. d. Župan 
se je lovska sreča res n 

smclmila. Satu je ustre 

dva prašiča. Manjši je te 

tal 42, večji pa 122ikg. 

lovski družini Šmartno 

Paki š'e doisedaj nihče 

lovcev ni bil taiko srečen, i 

bi ustrelil divjega prašii 


